
P R O T O K Ó Ł  Nr VI/15
z obrad V sesji Rady Gminy Lubasz

odbytej w dniu   29 stycznia 2015 roku godz. 14.00 
Obradom przewodniczyła Pani Żaneta Andrzejewska – Przewodnicząca Rady Gminy Lubasz. Sesja
odbywała w sali sesyjnej Urzędu Gminy w Lubaszu.
W sesji wzięli udział radni, sołtysi  i zaproszeni goście wg załączonej listy obecności. 
Proponowany porządek obrad:

1. Sprawy regulaminowe:
   a/otwarcie, stwierdzenie qorum i wybór sekretarza obrad,

   b/przedstawienie porządku obrad,

   c/ przyjęcie protokołu z obrad IV i V  sesji Rady Gminy 

   d/ informacja o realizacji uchwał podjętych w trakcie  IV i V sesji Rady Gminy

   e/informacja Wójta o działaniach między sesjami

2. Przyjęcie  budżetu  gminy  na  rok  2015  i  Wieloletniej  Prognozy  Finansowej
Gminy Lubasz na lata 2015-2025
2.1.  przedstawienie  opinii  Komisji  Rady  Gminy  Lubasz  i  regionalnej  Izby  Obrachunkowej  w

Poznaniu 

2.2. przedstawienie stanowiska Wójta Gminy w powyższej opinii oraz uzasadnienie wniosków nie

przyjętych do projektu uchwały budżetowej

2.3. dyskusja nad wniesionymi poprawkami i ich przegłosowanie

2.4.  głosowanie  nad  projektem uchwały  dotyczącej  przyjęcia  Wieloletniej  Prognozy  Finansowej

Gminy Lubasz na lata 2015 – 2025

2.5. głosowanie nad projektem uchwały w sprawie budżetu na rok 2015 

3. Podjęcie uchwał w sprawie: 

3.1.  udzielenia  pomocy  finansowej  Powiatowi  Czarnkowsko  Trzcianeckiemu na  dofinansowanie

działalności Warsztatów Terapii Zajęciowej w Gębicach

3.2.  zmiany  uchwały  nr  XXXVI/374/14  Rady  Gminy  Lubasz  z  dnia  07  listopada  2014  roku

dotyczacej zaciagnięcia pożyczki 

3.3. przyjęcia statutów sołectw

3.4. zarządzenia wyborów sołtysów i rad sołeckich w gminie Lubasz

3.5. sprzedaży działki nr 498 położonej w obrębie wsi Lubasz

3.6.  wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie prawa użytkowania wieczystego nieruchomości  na

rzecz Gminy Lubasz. 

3.7. nadania nazwy ulicy w Lubaszu 

3.8. zatwierdzenia planu pracy Rady Gminy Lubasz na 2015 rok

3.9. zatwierdzenie planu pracy Komisji Rady Gminy Lubasz na 2015 rok

4. Interpelacje i zapytania radnych.

5. Wolne wnioski i informacje.
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6. Zakończenie obrad 

Ad.  1a   Przewodnicząca  RG na  podstawie  art.  20  ust.  1  ustawy  z  dnia  08  marca  1990  roku

o samorządzie gminnym  otworzyła  VI  sesję VII kadencji Rady Gminy Lubasz. Stwierdziła, że  na

podstawie listy obecności na 15 radnych ustawowego składu obecnych jest 14 radnych  i  Rada jest

władna do podejmowania prawomocnych uchwał.

Na Sekretarza obrad zaproponowała  kolejnego radnego z listy obecności Pana Zenona Koplina,

który wyraził zgodę aby być sekretarzem obrad. 

W wyniku głosowania, przy jednym głosie wstrzymującym Sekretarzem obrad został wybrany  Pan

Zenon Koplin. 

Ad.1b   przedstawienie porządku obrad,

Przewodnicząca stwierdziła, że porządek obrad został radnym doręczony. Jeżeli radni mają jakiejś

uwagi to oczekuje na ich  propozycje.

Uwag ani innych propozycji nie zgłoszono.  

Ad 1.   c przyjęcie protokołu z obrad IV i V  sesji Rady Gminy 

Pan  Dams  Sławomir  Sekretarz  IV  sesji  Rady  Gminy,  która  odbyła  się  22  grudnia  2014  roku

stwierdził, że zapoznał się z protokołem z przebiegu sesji i uważa iż protokół odzwierciedla jej

przebieg.  Zawnioskował o jego  przyjęcie bez  odczytywania.

W wyniku głosowania protokół z obrad IV sesji przyjęto jednogłośnie  bez odczytywania.

(W głosowaniu udział wzięło 14 obecnych radnych) 

Sekretarzem V sesji  była  Pani  Żaneta  Janc  –  Węglewska,  która  powiedziała,  że  zapoznała  się

z  protokołem z  przebiegu  sesji  i  uważa,   iż  protokół  odzwierciedla  jej   przebieg,  jest  bardzo

obszerny.  Zawnioskowała o jego  przyjęcie bez  odczytywania.

Przewodnicząca Rady Gminy  poddała wniosek pod głosowanie i protokół z obrad V sesji Rady

Gminy  Lubasz  odbytej  w  dniu  30  grudnia  2014  roku  został  przyjęty  jednogłośnie   bez

odczytywania.  

(W głosowaniu udział wzięło 14 obecnych radnych) 

Ad 1.    d informacja o realizacji uchwał podjętych w trakcie  IV i V sesji Rady Gminy

Przewodnicząca Rady Gminy powiedziała, że radni otrzymali informację przed sesją wobec czego

pozwoli sobie na jej odczytanie:

„

· Uchwała  Nr  IV/11/14  z  22  grudnia  2014  w  sprawie  powołania  przedstawicieli

upoważnionych  do  reprezentowania  Gminy  Lubasz  w  Stowarzyszeniu  Gmin
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i Powiatów Nadnoteckich w Pile.

Uchwałę przekazano do Stowarzyszenia Gmin i Powiatów Nadnoteckich. Nadto zamieszczono ja w

Biuletynie  Informacji  Publicznej  oraz  przekazano  do  Wojewody  Wielkopolskiego  Wydział

Nadzoru, Prawny i Kontroli.

· Uchwała Nr IV/12/14 z 22 grudnia 2014 w sprawie wyznaczenia przedstawicieli Gminy

Lubasz w Stowarzyszeniu Gmin i Powiatów Wielkopolski

Uchwałę przekazano do Stowarzyszenia Gmin i Powiatów Wielkopolski. Nadto zamieszczono ją w

Biuletynie  Informacji  Publicznej  oraz  przekazano  do  Wojewody  Wielkopolskiego  Wydział

Nadzoru, Prawny i Kontroli.

· Uchwała Nr IV/13/14 z 22 grudnia 2014 w sprawie wskazania wiceprzewodniczącego

rady  gminy  dokonującego  czynności  związanych  z  podróżą  służbową  dla

przewodniczącego rady gminy.

Uchwałę  zamieszczono  ja  w  Biuletynie  Informacji  Publicznej  oraz  przekazano  do  Wojewody

Wielkopolskiego Wydział Nadzoru, Prawny i Kontroli.

· Uchwała Nr IV/11/14 z 22 grudnia 2014 w sprawie ustalenia stawek zwrotu kosztów

podróży służbowej radnego Rady Gminy

Uchwałę  zamieszczono  ja  w  Biuletynie  Informacji  Publicznej  oraz  przekazano  do  Wojewody

Wielkopolskiego Wydział Nadzoru, Prawny i Kontroli. Będzie ona podstawą do naliczenia zwrotu

kosztów radnym.

· Uchwała Nr IV/15/14 z 22 grudnia 2014 w sprawie określenia wynagrodzenia Wójta

Gminy Lubasz

Uchwałę  zamieszczono  w  Biuletynie  Informacji  Publicznej  oraz  przekazano  do  Wojewody

Wielkopolskiego  Wydział  Nadzoru,  Prawny  i  Kontroli.  Stanowi  podstawę  do  naliczenia

wynagrodzenia Wójtowi Gminy.

· Uchwała Nr IV/16/14 z 22 grudnia 2014 w sprawie zmian w budżecie 2014 roku

Niniejszą  uchwałą  dokonano  zmian  w  budżecie  gminy  polegających  na  zwiększeniu  planu  dochodów

i wydatków o  kwotę  45.629,00  zł.  Wartość dochodów zwiększyła się w wyniku przyjęcia do budżetu

środków z rezerwy  części oświatowej subwencji ogólnej. Przeznaczono je  na dofinansowanie wyposażenia

w sprzęt szkolny  i pomoce dydaktyczne  pomieszczeń do nauki dzieci 6-letnich.Pozostałe zmiany dotyczyły

przeniesienia pomiędzy limitami wydatków.

Uwzględniając powyższe dane plan  budżetu gminy na dzień 22 grudnia  2014r. wynosił:

· po stronie dochodów    24.009.119,65 zł,

· po stronie wydatków    23.561.187,65 zł,

· po stronie przychodów    1.095.646,00 zł,

po stronie rozchodów      1.543.578,00 zł. 
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Uchwałę  zamieszczono  w  Biuletynie  Informacji  Publicznej  oraz  przekazano  do  Wojewody

Wielkopolskiego Wydział Nadzoru, Prawny i Kontroli. Uchwałę przekazano także do Regionalnej

Izby  Obrachunkowej  i  Wojewódzkiego  Dziennika  Urzędowego,  gdzie  została  opublikowana  22

grudnia 2014 roku pod poz. 6910 

· Uchwała  Nr V/17/14  z  30  grudnia  2014 w sprawie  zatwierdzenia  taryf  za  zbiorowe

zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzenie ścieków na terenie gminy Lubasz na

rok 2015

Uchwałę  zamieszczono  w  Biuletynie  Informacji  Publicznej  oraz  przekazano  do  Wojewody

Wielkopolskiego Wydział Nadzoru, Prawny i Kontroli. Uchwałę przekazano także do Gminnego

Zakładu  Komunalnego  Spółka  z  o.o.  Stanowi  podstawę  do  obciążania  mieszkańców  nowymi

stawkami od 01 stycznia 2015 roku

· Uchwała  Uchwała  Nr  V/18/14  z  30  grudnia  2014  w  sprawie  zmian  w  Gminnym

Programie Profilaktyki   i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na 2014 rok

Uchwałę  zamieszczono  w  Biuletynie  Informacji  Publicznej  oraz  przekazano  do  Wojewody

Wielkopolskiego Wydział Nadzoru, Prawny i Kontroli.

· Uchwała Nr V/19/14 z 30 grudnia 2014 w sprawie zmiany uchwały XXXVI/373/14 z

dnia     07 listopada 2014 roku w sprawie zaciągnięcia kredytu

W uchwale nr XXXVI/373/14  z dnia 07 listopada 2014r. Rada Gminy Lubasz zdecydowała                        o

zaciągnięciu  kredytu  długoterminowego  w  wysokości  740.000  zł  na  realizację  inwestycji  z  zakresu

przebudowy dróg gminnych i budowy ścieżek spacerowych ,urządzania przestrzeni publicznej ,utwardzania

placów i wykonania parkingów ,budowy urządzenia wodnego- Kanału Lubaskiego, wykonania przyłącza i

szamba do  budynku komunalnego.  W wyniku  szczegółowej analizy  budżetu  gminy  2014r.  tj.  realizacji

dochodów ze  wszystkich  źródeł   oraz  wydatkowania  środków określonych limitami  w  poszczególnych

podziałkach  klasyfikacyjnych  ,ujawniła  się  możliwość  sfinansowania  części  kosztów  wymienionych

inwestycji ze środków własnych budżetu. 

W związku z powyższym  zmniejszono planowany do zaciągnięcia kredyt  o 300.000 zł  z  kwoty 740.000 zł

do wartości 440.000 zł  ograniczając dofinansowane tymi środkami  do dwóch inwestycji  tj. przebudowy

dróg gminnych i budowy ścieżek spacerowych ( 305.000 zł)  oraz budowy urządzenia wodnego- Kanału

Lubaskiego ( 135.000 zł).

Umowę o kredyt zawarto z Bankiem Spółdzielczym Czarnków o/Lubasz w dniu 29.12.2014r. na warunkach

( określonych w umowie po przeprowadzonym przetargu na wybór banku ):

· prowizja przygotowawcza – 1% kwoty przyznanego kredytu,

· oprocentowanie – WIBOR 1M + marża banku 1,20 p.p. ( 3,28% w stosunku rocznym – na dzień

podpisania umowy),

· prawne zabezpieczenie spłaty kredytu – weksel własny „ in blanco” wraz z deklaracją wekslową.

Uchwałę  zamieszczono  w  Biuletynie  Informacji  Publicznej  oraz  przekazano  do  Wojewody

Wielkopolskiego Wydział Nadzoru, Prawny i Kontroli oraz regionalnej Izby Obrachunkowej.     
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      10) Uchwała Nr V/20/14 z 30 grudnia 2014 w sprawie zmian w budżecie 2014 roku

Niniejszą uchwałą dokonano zmian w budżecie gminy polegających na zwiększeniu planu dochodów o

94.476 zł  i zmniejszeniu planu wydatków o  kwotę  205.961,00  zł.  Wartość dochodów zwiększyła się w

wyniku  analizy  przewidywanego  wykonania  dochodów własnych  gminy  i  wprowadzenia  odpowiednich

korekt głównie  w zakresie podatków i opłat.  Limity wydatków zmniejszono z pozycji , które wykazywały

pewne oszczędności i rezerwy w stosunku do założonego planu. Zmniejszono limit m.in.z:

1) poręczenia spłaty kredytu ( GOK) – 60.000 zł,

      2) monitorowania projektu unijnego „Rekultywacja jeziora w Lubaszu” – 40.000 zł,

      3) bieżącego utrzymania Urzędu Gminy i adm.rząd. – 47.937 zł,

      4) bieżącego utrzymanie placówek oświatowych – 40.000 zł,

      5) kosztów Rady Gminy – 7.000 zł,

      6) obsługi długu gminy – odsetki od kredytów i pożyczek – 10.000 zł,

Przychody  budżetu gminy zmniejszono o 300.000 zł  z tyt. planowanego do zaciągnięcia w 2014r. kredyt na

zadania inwestycyjne; rozchody zaś zwiększono o 437 zł na spłatę rat kredytu płaconego wg kursu euro.

Uwzględniając powyższe dane plan  budżetu gminy na dzień 30 grudnia  2014r. wynosił:

- po stronie dochodów    24.103.595,65 zł,

- po stronie wydatków    23.355.226,65 zł,

- po stronie przychodów      795.646,00 zł,

- po stronie rozchodów     1.544.015,00 zł. 

Uchwałę  zamieszczono  w  Biuletynie  Informacji  Publicznej  oraz  przekazano  do  Wojewody

Wielkopolskiego Wydział Nadzoru, Prawny i Kontroli. Uchwałę przekazano także do Regionalnej

Izby  Obrachunkowej  i  Wojewódzkiego  Dziennika  Urzędowego,  gdzie  została  opublikowana  07

stycznia 2015 roku pod poz. 77

11)  Uchwała Nr V/21/14  z  30 grudnia  2014 w sprawie  zmian w Wieloletniej  Prognozie

Finansowej na lata 2014 – 2025 

Zmiany w zakresie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Lubasz  na lata  2014-2025 wprowadzone

niniejszą uchwałą dotyczyły dostosowania  danych  ujętych w WPF  w zakresie planowanych dochodów,

wydatków i wyniku budżetu do wartości zawartych w budżecie gminy 2014r. – po dokonanych zmianach. W

związku ze zmniejszeniem planowanego do zaciągnięcia kredytu , urealniono spłaty rat i dług gminy  w

dalszych latach prognozy

Uchwałę  zamieszczono  w  Biuletynie  Informacji  Publicznej  oraz  przekazano  do  Wojewody

Wielkopolskiego Wydział Nadzoru, Prawny i Kontroli oraz do Regionalnej Izby Obrachunkowej”

 Radni do informacji uwag nie zgłosili. 

Ad. 1 e.   informacja Wójta o działaniach między sesjami   

Zabierając głos Wójt Gminy Lubasz Marcin Filoda powiedział -   Od czasu ostatniej sesji Rady
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Gminy minął niespełna miesiąc. Był to jednak czas poświęcony w całości sprawom wewnętrznym

gminy i przygotowaniem do przedstawieniu państwu autopoprawek do budżetu gminy 2015 roku

jako zasadniczej części dzisiejszej sesji. Na uwagę zasługują następujące sprawy, które były moim

udziałem w minionym czasie :

1) Jak co roku w Lubaszu przywitaliśmy Nowy Rok wspólnie, na placu przy Sali Wiejskiej.

Nastrój  sylwestrowego  optymizmu  udzielał  się  wszystkim  mieszkańcom.  Krótko  przed

północą  złożyłem mieszkańcom noworoczne  życzenia  zdrowia  i  wszelkiej  pomyślności.

Dokładnie o północy zakończenie starego roku oznajmiła syrena strażacka oraz „wystrzał”

szampana, po czym obejrzeliśmy piękny pokaz sztucznych ogni.

2) Ustaliłem nowe godziny pracy Urzędu gminy i jednostek organizacyjnych. W poniedziałek

urząd jest czynny w godzinach od 7.30 do 18.00 . W pozostałe dni tygodnia od 7.30 do

15.30. Interesantów staram się przyjmować w poniedziałki w godz. 8.00 – 11.00 i od 15.00

– 18.00

3) Spotkanie  z  Radą  Nadzorczą  spółki  z  ograniczoną  odpowiedzialnością  Gminny  Zakład

Komunalny. Miało ono miejsce w dniu wczorajszym i było wynikiem szerokiej dyskusji na

forum komisji Rady Gminy. Poprosiłem Radę Nadzorczą o przedstawienie jej stanowiska co

do  funkcjonowania  spółki  i  to  zarówno  pod  względem  formalno-  prawnym  jak  i

technicznym.  Ocena  ta  nie  wypada  pomyślne  szczególnie  w  kontekście  przedstawiania

bardzo różnych danych np. co do ilości sprzedanej wody czy przyjętych ścieków. Zdaniem

Rady  Nadzorczej  w  spółce  od  początku  brak  jest  osoby,  która  posiadała  by  konkretną

wiedzę techniczną na temat gospodarki wodno- ściekowej, co powoduje ,że spółka posiłkuje

się firmami zewnętrznymi wydając na ten cel niepotrzebne środki. Pilnym według opinii

Rady jest sprawa oczyszczalni ścieków w Stajkowie oraz opracowanie stosownego planu

rozwoju spółki, którego brak powoduje brak wizji o funkcjonowaniu spółki w przyszłości. 

4) W dniu 06 stycznia  br.  dokonaliśmy wraz z komisją  w składzie:  Pan Kazimierz Wicher

wiceprzewodniczący Rady Gminy, Pan Andrzej Łusiewicz – pracownik Urzędu Gminy ds.

promocji  gminy,  Pani  Magdalena  Kicza-  Stróżyńska  Komendant  straży  Gminnej,  pani

Grażyna Gra Sekretarz Gminy oraz moja osoba objazdu naszych miejscowości oceniając

wygląd świąteczny i przystrojenie posesji. Część domów w naszej gminie z okazji świąt jest

pięknie  przystrojonych.  Iluminacje  świąteczne dodają  uroku nie  tylko temu domowi,  na

którym powieszono lampki, ale i całej  miejscowości.  Aby uhonorować kultywowanie tej
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tradycji,  doskonale  wpisującej  się  w  ten  świąteczny  czas  samorząd  Gminy  Lubasz

postanowił  przyznać  nagrody  czterem  sołectwom,  których  wygląd  świąteczny  był

najpiękniejszy . Postanowiono uhonorować następujące sołectwa:

1. Sołectwo Sławno – I miejsce, 

2. Sołectwo Dębe – II miejsce, 

3. Sołectwo Lubasz – III miejsce, 

4. Sołectwo Kruteczek – IV miejsce. 

Za zajęcie I miejsca postanowiono ufundować dzieciom wyjazd na basen, za II miejsce – wyjazd

dzieci do kina, za III i IV dofinansowanie baliku dla dzieci. Właściciele najładniej przystrojonych

posesji otrzymali podziękowania. Jeszcze raz serdecznie dziękujemy wszystkim , którzy przyczynili

się  do odświętnego wizerunku Gminy  Lubasz,  a  tym samym powstania  świątecznej i  rodzinnej

atmosfery świąt.

5) W dniu  14  stycznia  spotkałem się  z  sołtysami  wsi.  Tematem roboczego  spotkania  były

bieżące  sprawy  naszej  gminy.  Zapoczątkowano  nim  cykliczne  spotkania,  w  których

uczestniczyć  będą  sołtysi  i  przedstawiciele  Urzędu  Gminy  Lubasz.  Omówiono  na  nim

zasady gospodarowania funduszem sołeckim, a także potrzeby, sposoby i reguły zarządzania

i przeprowadzania inwentaryzacji oraz prowadzenia gospodarki materiałowej w sołectwach.

Obecność sołtysów była  także doskonałą  okazją do wręczenia pamiątkowych dyplomów

tym  sołectwom,  które  zostały  wyróżnione  w  konkursie  na  najładniejszą  iluminację

świąteczną. 

6) Spotkałem się  ze Starostą  czarnkowsko-  trzcianeckim panem Tadeuszem Teterusem oraz

wicestarostą  panem  Jackiem Klimaszewskim.  Tematem  spotkań  były  sprawy  inwestycji

drogowych prowadzonych przez powiat na terenie naszej gminy przy współfinansowaniu

gminy.  Omawiane  sprawy  dotyczyły  budowy  drogi  Sokołowo-  Kamionka,  opracowania

dokumentacji projektowej na budowę chodnika w Kruczu, budowy chodnika w Prusinowie

oraz opracowania dokumentacji ścieżek spacerowo- pieszych. Ustaliliśmy, że na początku

miesiąca  marca  odbędzie  się  wyjazdowe  posiedzenie  Zarządu  Powiatu  w  kierunku

wypracowania dalszych działań odnośnie  inwestycji.  Przygotowywujemy się również do

udziału w projekcie sygnowanym przez Stowarzyszenie Gmin i  Powiatów Nadnoteckich

obejmujących  Drogi  Alternatywnego  Transportu.  Chodzi  również  o  ścieżki  pieszo-

rowerowe. Spotkałem się  tutaj  w tej  sprawie z Panem Sławomirem Poszwą Dyrektorem
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Stowarzyszenia,  aby  omówić  problem.  Chcielibyśmy,  aby  ten  projekt  spełniał  przede

wszystkim społeczną rolę bezpiecznej drogi. Przygotowywujemy projekt takiego przebiegu

ścieżek

7) Podjęliśmy w Urzędzie Gminy prace związane z planami inwestycyjnymi. Jest to element

towarzyszący  powstaniu strategii  rozwoju gminy  Lubasz.  Powołałem zespół  osób,  który

pracował  będzie  nad  oszacowaniem  kosztów  zadań  inwestycyjnych  zgłoszonych  do

realizacji przez naszych mieszkańców.

8) W poszukiwaniu  inwestorów,  którzy  zechcieliby  swój  kapitał  zainwestować  na  naszym

terenie  spotkałem  się  z  firmą  HERKULES  z  Trzcianki.  Firma  poszukuje  terenów

położonych w bliskim sąsiedztwie linii kolejowych o dość dużej powierzchni. Poszukujemy

obecnie takich terenów w pierwszej kolejności w zasobach mienia, a później u innych osób.

9) W dniu dzisiejszym zakończył się nabór na stanowisko ds. obsługi sekretariatu. Do konkursu

wpłynęło 41 aplikacji, z których 4 nie spełniały warunków formalnych. Do testu przystąpiło

31 osób, spośród których wyłoniono 3 osoby z największą ilością punktów. Przeprowadzono

w  dniu  dzisiejszym  rozmowy  wyłoniły  na  to  stanowisko  kandydatkę,  którą  jest  Pani

Wiesława Zdanowicz.

10) Jak  co  roku  po  Świętach  Bożego  Narodzenia  mieszkańcy  Dębego  spotykają  się  ,,przy

Kamieniu”  na  Spotkaniu  Opłatkowym.  Ta  tradycja  sięga  roku  2003.  Uczestniczyłem w

takim  spotkaniu  wspólnie  z  Księdzem  Proboszczem  Parafii  Lubasz  Mirosławem

Wawrzyniakiem  i  Księdzem  Wikariuszem  Tomaszem  Kolińskim  oraz  mieszkańcami  z

sołtysem  wsi  na  czele.  Po  części  oficjalnej,  rozstrzygnięto  konkurs  na  najładniejszą

dekorację  świąteczną  oraz  wspólnie  zaśpiewano kolędę.  Dla  zziębniętych  przygotowany

został grzaniec, a na zakończenie wykonane zostało wspólne zdjęcie pamiątkowe do Kroniki

Sołeckiej.

11) W lubaskiej hali widowiskowo-sportowej odbył się Noworoczny Turniej Tenisa Stołowego.

Turniej rozegrano w czterech kategoriach wiekowych, w których udział wzięło ponad 30

zawodników  i  zawodniczek.  Dla  najlepszych  zawodników  i  zawodniczek  ufundowane

zostały nagrody i medale przez Sołectwo Lubasz, Gminny Ośrodek Kultury w Lubaszu oraz

Uczniowski Klub Sportowy.

12) Już po raz kolejny w ramach projektu “Dorośli dzieciom” w dniu 10 stycznia br. wszystkim
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dzieciom z Klempicza miłą niespodziankę sprawił Gwiazdor, który je odwiedził na baliku

karnawałowym. Wziąłem udział w tej uroczystości wspólnie ze Starostą Panem Tadeuszem

Teterusem. Organizatorzy przygotowali wiele atrakcji, aby milusińscy świetnie się bawili.

Nie zabrakło też wypieków przygotowanych przez mamy . Szczególną atrakcją dla dzieci

było dekorowanie choinki ozdobami, które same przyniosły bądź własnoręcznie wykonały.

Zabawa była wspaniała, a dzieci z paczkami otrzymanymi od Gwiazdora i zadowolonymi

minami wracały do domu licząc, że Święty nie zapomni o nich w następne święta.

13) W dniu  18.01.2015 r.  w  Urzędzie  Gminy  Lubasz  odbyło  się  Zebranie  członków Koła

Gminnego Związku Kombatantów Rzeczypospolitej  i  Byłych  Więźniów Politycznych  w

Lubaszu. Głównym punktem zebrania był wybór nowego zarządu oraz komisji rewizyjnej.

Prezesem koła została Pani Anna Helwich, na Sekretarza wybrano Pana Konrada Łuś, a na

Skarbnika  Pana  Zenona  Kozowskiego.  Do  komisji  rewizyjnej  wybrano  Panów:  Jerzego

Nowaka,  Antoniego  Lehwark  oraz  Zefiryna  Kulkę.  Dotychczasowa  komisja  rewizyjna

przedstawiała członkom koła sprawozdanie z funduszy za rok 2014. 

14) Karnawał  to  czas  zabawy,  bali,  prywatek.  Nie  tylko  dorośli  ale  także  nasi  milusińscy

spędzają czas na trochę mniejszych balach – na balikach. W sobotę 17.01.2014 r. na sali

wiejskiej  w Lubaszu  kilkadziesięcioro  dzieci  wraz  z  rodzicami  i  opiekunami  doskonale

bawiło się w rytm przebojów dla dzieci i nie tylko. W imprezie uczestniczyła Pani Żaneta

Andrzejewska – Przewodnicząca Rady Gminy Lubasz. Z roku na rok na baliku bawi się

coraz więcej dzieci. W tym roku balik wsparła finansowo kwotą 500,00 zł Gmina Lubasz.

W konkursie na najładniejsze iluminacje świąteczne Sołectwo Lubasz zajęło III miejsce, a

nagrodą  było  dofinansowanie  przez  Samorząd  Gminy  organizacji  baliku  dla  dzieci  z

sołectwa Lubasz.  Dzięki  porozumieniu  Gminy  Lubasz  i  organizatorów baliku  z  Caritas,

Gmina Lubasz mogła 

15) W  Sali  Wiejskiej  GOK  w  Lubaszu  mieszkańcy  Gminy  spotkali  się  na  Spotkaniu

Noworocznym,  którego  organizatorem  były  członkinie  zespołu  „Lubaszanki”  ,  przy

wsparciu Gminnego Ośrodka Kultury w Lubaszu. Organizatorki zaprosiły na to spotkanie

wielu znakomitych gości oraz seniorów z Dusznik Wlkp., z Lubasza i Czarnkowa.

16) 19  stycznia  2015 r.  w auli  Edukacji  Lubasz odbyła  się  konferencja  „Seniorzy  w życiu

publicznym,  prawa  i  możliwości  aktywnego  uczestnictwa”  –  pierwsze  ponadlokalne
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spotkanie  przedstawicieli  środowisk  seniorskich,  organizacji  pozarządowych  i

przedstawicieli  samorządu.  Organizatorzy  Konferencji:  Stowarzyszenie  „Bliżej  Siebie  i

Natury”  z  Lubasza,  Uniwersytet  Trzeciego  Wieku  w  Czarnkowie  oraz  Zespół  Szkół

Edukacja Lubasz Spółka z o.o. zaprosili do dyskusji wokół najistotniejszych dla seniorów

spraw  blisko  90  osób,  w  tym  liczne  grono  członków  Wielkopolskich  Uniwersytetów

Trzeciego Wieku: z Piły, Chodzieży, Obornik, Szamotuł, Wronek, Trzcianki, Margonina i

Wągrowca,  ekspertów  oraz  przedstawicieli  lokalnych  władz.  Wyraziłem  gotowość  do

współpracy  z  przedstawicielami  seniorów  i  innych  organizacji  pozarządowych  w

rozwiązywaniu problemów i potrzeb tych środowisk. 

17)23 stycznia w Lubaszu odbyły się Powiatowo-Gminne Obchody Powstania Wielkopolskiego

połączone  ze  Świętem  Patrona  Szkoły.  Uczniowie  Gimnazjum  im.  ppłk.  Zdzisława

Orłowskiego pamięć o tym zwycięskim powstaniu pielęgnują dzięki patronowi- dowódcy

powstania  na  ziemi  czarnkowskiej.  Uroczystość  rozpoczęto  mszą  świętą  odprawioną  w

Sanktuarium Narodzenia NMP Królowej Rodzin w Lubaszu. Mszy przewodniczył i homilię

wygłosił proboszcz – ks. Mirosław Wawrzyniak. Po nabożeństwie udano się na cmentarz,

gdzie delegacje złożyły kwiaty pod pomnikiem Powstańców Wielkopolskich oraz patrona

szkoły- ppłk .Z .Orłowskiego. Następnie wszyscy w uroczystym przemarszu udali się do

lubaskiego  gimnazjum,  gdzie  odbył  się  ostatni  etap  święta.  Dużym  zainteresowaniem

cieszyła  się  wystawa  fotograficzna  ,,Gmina  Lubasz  w  starej  fotografii”  i  „Powstanie

Wielkopolskie na terenie Gminy Lubasz i okolic” przygotowana przez Krystynę Graczyk.

Tak  pokaźną  kolekcję  fotografii  zawdzięczamy  hojności  mieszkańców  gminy,  którzy

udostępnili  swoje  pamiątki.  W  organizację  uroczystości  zaangażowali  się  wszyscy

nauczyciele, pracownicy gimnazjum, społeczność uczniowska oraz rodzice. 

18) Tradycją stało się huczne obchodzenie Dnia Babci i Dziadka. Nie mogło zabraknąć w tym

roku w kalendarzu imprez sołectwa Dębe tego święta. W tę uroczystość włączyły się dzieci

z  przedszkola  w  Dębem  wraz  z  dorosłymi  mieszkańcami  wsi  przedstawiając  program

artystyczny.  Odegrana scenka opowiadała  o  narodzeniu  Chrystusa oraz przybyciu trzech

mędrców ze wschodu. Zaśpiewano również kolędy, do śpiewu dołączyli się także wszyscy

uczestnicy uroczystości. Największy aplauz wśród widzów otrzymały przedszkolaki, które

przez  zebranymi  odkryły  bardzo  szerokie  talenty  sceniczne.  Dzieci  pięknie  zaśpiewały,

zatańczyły a na koniec babciom i dziadkom złożyły życzenia. Za tak ładny występ dzieci
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możemy  podziękować  dzieciom  i  opiekunce  -  Pani  Justynie  Kuntz.  Zaśpiewał  także

Sebastian Pawlaczyk, a po nim wystąpił zespół Gorajskie Echo. Podczas imprezy można

było obejrzeć wystawę fotografii Sławomira Łapawy z wyprawy rowerowej do Rumunii i

Bułgarii.  Podobne  uroczystości  odbyły  się  w  przedszkolu  oraz  w  Sali  wiejskiej  w

Sokołowie, szkole podstawowej w Lubaszu i Miłkowie.

19) W dniu 23.01.2015 roku w sali sesyjnej Urzędu Gminy w Lubaszu odbyło się szkolenie

organizowane  przez  Zespół  Doradczy  w  powiecie  czarnkowsko-trzcianeckim

Wielkopolskiego Ośrodka Doradztwa Rolniczego w Poznaniu. Tematami szkolenia były:

 Praktyka  rolnicza  korzystna  dla  klimatu  i  środowiska  wymogiem  systemu  płatności

bezpośrednich-zazielenienie. 

 Zakładanie i prowadzenie pozarolniczej działalności gospodarczej. 

 Obowiązujące  regulacje  prawne związane  z ochroną zwierząt,  zapewnieniem dobrostanu

zwierząt  i  konsekwencje  wynikające z nieprzestrzegania ich.Na spotkanie  bardzo licznie

przybyli rolnicy z Gminy Lubasz – ponad 50 osób. Wziąłem udział w pierwszej części tego

szkolenia. Ustalono również kolejne spotkanie z rolnikami w Urzędzie Gminy w Lubaszu na

dzień 30.01.2015 roku na godzinę 10, na które serdecznie zapraszamy. 

20) W dniu 27 stycznia 2015 r. w Urzędzie Gminy w Lubaszu odbył się Gminny Turniej Wiedzy

Pożarniczej dla uczniów szkół podstawowych.  Turniej  wiedzy  pożarniczej w gimnazjum

odbył się 20.01.2015 r. Turnieje zorganizowali w ramach Ogólnopolskiego Turnieju Wiedzy

Pożarniczej „Młodzież Zapobiega Pożarom” nasi strażacy ochotnicy. W turnieju wyłoniono

następujących laureatów: w grupie szkół podstawowych:

I miejsce Marta Rembacz – SP Jędrzejewo

II miejsce Gabriela Arend – SP Krucz

III miejsce Kinga Jessa – SP Krucz.

W grupie gimnazjum:

I miejsce Daria Krępuła

II miejsce Agnieszka Furman

III miejsce Adrian Grochowski.

11



Laureatom wręczyliśmy nagrody książkowe. 

21)  Przygotowując  roczny  kalendarz  imprez  kulturalno-  rekreacyjnych  i  sportowych

zorganizowaliśmy  spotkanie  w  sprawie  organizacji  triathlonu  w  Lubaszu.  W spotkaniu

uczestniczyli  przedstawiciele  Komendy  Powiatowej  Policji,  SZPOT  –  TRIATHLON,

Edukacji Lubasz, WOPR, Straży Pożarnej, UAM oraz naszego samorządu. Ustaliliśmy, że

Gmina starać się będzie wesprzeć finansowo te imprezę , a także pomoże organizacyjnie w

jej przeprowadzeniu. Trwa ustalania trasy tej imprezy.

22) Spotkałem  się  z  Komendantem  Powiatowym  Policji  w  Czarnkowie  Panem  Piotrem

Skrzypkowiakiem  oraz  Panem  Piotrem  Ryżkiem  jego  zastępcą.  Omawialiśmy  stan

zagrożenia w gminie Lubasz oraz analizę wypadków i kolizji przed kontrola fotoradarową

oraz  w  trakcie.  Ustalono,  że  znacząca  poprawa  nie  jest  widoczna.  Materiały  otrzymali

Państwo Radni na komisjach.

23) Wziąłem udział w spotkaniach noworocznych organizowanych przez Starostwo Powiatowe

w Czarnkowie wraz ze stowarzyszeniem pracodawców LEWIATAN. Odbyło się ono w sali

kinowej Miejskiego Centrum Kultury w Czarnkowie. Spotkanie noworoczne zorganizował

także Pan Burmistrz Trzcianki Krzysztof Czarnecki.

24) Uczestniczyłem także w zebraniu sprawozdawczym Lubaskiego Katolickiego Towarzystwa

Uniwersytetów  Ludowych.  Odbyło  się  ono  jeszcze  przed  śmiercią  Prezesa  Koła  Pana

Jerzego Klawka, w ostatniej drodze którego również uczestniczyliśmy.

25)W lubaskiej  hali  rozegrane  zostały  eliminacje  do  Mistrzostw Orlików w OZPN Piła  W

rozgrywkach udział wzięło 14 zespołów, blisko 150-ciu młodych adeptów piłki nożnej z

regionu. W pierwszym dniu rozgrywek Lubasz cieszył się z awansu, uznając tylko wyższość

chłopców z Nielby Wągrowiec. W niedzielę natomiast starsza grupa rozczarowała, zajmując

siódmą lokatę na osiem drużyn. 

Dziękuję bardzo.

Ad. 2 Przyjecie budżetu    gminy na rok 2015 i Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Lubasz

na lata 2015-2025

Plan budżetu omówiła Skarbnik Gminy. Powiedziała, że po przeanalizowaniu przez poszczególne
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Komisje Rady Gminy i Regionalną Izbę Obrachunkową projektu uchwały budżetowej na 2015 rok

przyjętej zarządzeniem  Wójta Gminy Lubasz nr 77/2014 z 12 listopada 2014 rok, wydane zostały opinie

o  tym dokumencie,  a  w  przypadku  Regionalnej  Izby  Obrachunkowej  również  o  projekcie  Wieloletniej

Prognozy Finansowej na lata 2015-2025. Opinie wydane przez trzy Komisje Rady Gminy Lubasz są w pełni

pozytywne, a opinie Regionalnej Izby Obrachunkowej również pozytywne z jedną uwagą stwierdzającą brak

podstaw do planowania dochodów z tytułu opłaty  produktowej, gdyż nowe regulacje ustawy o gospodarce

opakowaniowej  nie  przewidują,  aby  środki  z  tej  opłaty  były  przekazywane  gminom.  Dlatego  też

zaplanowaną kwotę z tego tytułu w wysokości 1.300 zł wyłączono z dochodów w ramach autopoprawek

Wójta Gminy.  Opinia  Regionalnej Izby  Obrachunkowej(to już nie w formie uwagi),  ale wskazuje na

potrzebę przeanalizowania dochodów i kosztów z zakresu systemu gospodarowania odpadami komunalnymi.

W projekcie budżetu dochody (780.000 zł) są niższe niż poniesione koszty 1.038.500zł w tym 931.500zł

odbiór i zagospodarowanie odpadów i pozycja 107.000 zł koszty obsługi administracyjnej (wynagrodzenia i

pochodne od wynagrodzeń, obsługa kancelaryjna) Przy zachowaniu obecnie obowiązującej stawki 12 zł od

osoby miesięcznie przy nieselektywnej zbiórce io 8 zł  od osoby miesięcznie przy zbiórce segregowanej

gospodarowanie odpadami komunalnymi nie bilansuje się, co jest niezgodne z postanowieniami ustawy o

utrzymaniu czystości i porządku w gminach. W planach pracy Rady Gminy na najbliższy czas przewidziana

jest debata w tym temacie. Mając komplet opinii Wójt Gminy, po analizie projektu budżetu zaproponował

autopoprawki, które w pełnym zakresie przyjęte zostały przez Komisje Rady Gminy. Przypomnę tylko, że w

wyniku tych korekt zwiększone zostały zarówno dochody jak i wydatki o 43 915 zł. Główne zmiany po

stronie  dochodów to  wprowadzenie  pozycji  zwrotu  z  tytułu  podatku  VAT od kosztów poniesionych na

remonty i bieżące utrzymanie świetlic wiejskich w listopadzie i grudniu 2014 r. Dokonane zmiany po stronie

wydatków pozwoliły na zabezpieczenie limitów m.in. na remont hali sportowej przy gimnazjum w Lubaszu

(35 200 zł.), zwiększenie dotacji na działalność sportową (klub Radwan) o 15 000 zł, tj. do 80 000 na 2015

r., dofinansowanie zakupu samochodu dla Policji – 3 500 zł., ok. 0,45 zł od mieszkańca czy dofinansowania

Warsztatów  Terapii  Zajęciowej  w  Gębicach  –  4  600  zł.  Zmiany  wykazane  w  autopoprawkach  po

zaakceptowaniu  przez  komisję  włączone  zostały  do  planu  budżetu  na  2015  r.  Niestety  nie  udało  się,

zadowolić wszystkich. Nie wszystkie wnioski do planu budżetu przyjęto. 

Następnie głos zabrał Wójt GminyNastępnie głos zabrał Wójt Gminy, który odniósł się do , który odniósł się do wniosków nie przyjętych do projektu uchwaływniosków nie przyjętych do projektu uchwały

budżetowej.  Powiedział,  że  wszystko  było  już  przedstawione,  ale  żeby  goście  też  wiedzieli  przedstawibudżetowej.  Powiedział,  że  wszystko  było  już  przedstawione,  ale  żeby  goście  też  wiedzieli  przedstawi

wnioski, które nie przyjęto z braku możliwości finansowych i tak w planie budżetu nie ujęto:wnioski, które nie przyjęto z braku możliwości finansowych i tak w planie budżetu nie ujęto:

1. 1. Dokończenie budowy drogi Antoniewo-Krucz – 4.500.000 zł,

2. Przebudowa chodników ( ul.Podgórna, Pogodna, Winiary) – 298.250 zł,

3.Budowa  seperatora  (  urządzenia  do  oczyszczania  wód  opadowo-roztopowych)  w  Lubaszu 
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ul.B.Chrobrego – 103.000 zł, 

4.Wykonanie zjazdu w m.Dębe ( ul.Na Trzciniec) i Prusinowie – 35.000 zł,

5.OSP Lubasz – zakup łodzi ratunkowej, detektora prądu przemiennego, węży, wykonanie nowej

posadzki  i  wentylacji  w garażu – 39.000 zł;  OSP Sokołowo –  radiotelefon  przenośny,  ubrania

koszarowe, węże, buty,pasy itp. – 15.700 zł; OSP Krucz – ubrania UPS, buty – 6.100 zł, 

6.Oświetlenie  drogowe  (  projekty  +  realizacja)  –  Os.Domków  Jednorodz.Dębe,  Lubasz  Park,

Lubasz, ul.Promienna, Stajkowo Rahetki, Krucz Bażanciarnia – łącznie ok.445.000 zł, 

7.Remont remizy OSP w Jędrzejewie – 53.000 zł, 

8.Komenda Powiatowa Państwowej Straży Pożarnej w Czarnkowie – na dofinansowanie zakupu

średniego samochodu gaśniczego z modułem ratownictwa technicznego z napędem 4x4”–15.000 zł,

9.Uczniowski Klub Sportowy MINI-MAX ( działający przy Gimnazjum w Lubaszu) – na wsparcie

realizacji zadania w zakresie organizacji zajęć siatkówki, tenisa stołowego i badmintona–7.000 zł, 

                                                                                            Razem: 5.517.050 zł

10.Opracowanie  studium  uwarunkowań  i  kierunków  zagospodarowania  przestrzennego  Gminy

Lubasz – 70.000 zł, 

11.Bieżące  utrzymanie  placówek  oświatowych  –  łącznie  456.000  zł  (  przedszkole-350.000  zł,

szkoły podstawowe -83.000 zł, gimnazjum – 23.000 zł), 

12. Remonty budynków komunalnych – 50.000 zł,

13.Bieżące utrzymanie dróg gminnych i przystanków autobusowych – 162.000 zł, 

14.Bieżące utrzymanie Urzędu Gminy ( wynagrodzenia + pochodne) – 50.000 zł, 

15.Gazyfikacja gminy – II etap – 300.000 zł, 

16.Dotacja dla GOK – 18.000 zł, 

17.Dotacja dla stowarzyszenia – Radwan – 10.000 zl, 

18.Promocja gminy – 10.000 zł. 

                                                                      Razem: 1.126.000 zł

Wójt Gminy powiedział, że zadania powyższe nie uwzględniono z uwagi na brak środków. 6% dochodów naWójt Gminy powiedział, że zadania powyższe nie uwzględniono z uwagi na brak środków. 6% dochodów na

inwestycje  to  nie  jest  tragedia,  ale  jest  to  mało  i  będziemy  dążyć  do  8%.  Przygotowujemy  się  doinwestycje  to  nie  jest  tragedia,  ale  jest  to  mało  i  będziemy  dążyć  do  8%.  Przygotowujemy  się  do
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opracowania strategii. Będziemy analizowali wydatki krok po kroku, by udało się zwiększyć wydatki naopracowania strategii. Będziemy analizowali wydatki krok po kroku, by udało się zwiększyć wydatki na

inwestycje. inwestycje. 

Do informacji Wójta uwag nie zgłoszono. Do informacji Wójta uwag nie zgłoszono. 

Kontynuując  omawianie  budżetu  Skarbnik  Gminy  powiedziała,  że  plan  budżetu  na  2015  r.  po  stronie

dochodów ustalono na kwotę 22 082 405 zł. W tym dochody bieżące to 21 665 757 zł. (są to podatki i opłaty,

dotacje na zadania zlecone, bieżące, subwencje, udziały w podatkach budżetu państwa). Dochody majątkowe

ustalono na poziomi 416 648 zł. 

– dotacje na zadania inwestycyjne (projekt unijny z zakresu zaopatrzenia wsi w wodę i kanalizację –

192 153 zł.

– sprzedaż mienia komunalnego (gazownictwo 222 745 zł.) 

– przekształcenie wieczystego użytkowania w prawo własności – 1 750 zł.

Wydatki ustalone zostały w wysokości 21 897 692 zł.

– wydatki bieżące 20 603 029,37 zł (są to wydatki najczęściej powtarzające się co roku przeznaczone

na działalność jednostek organizacyjnych gminy, które wykonują określone zadania na rzecz gminy )

– wydatki  majątkowe  1  294  662,63  zł.  (inwestycje,  dotacje  na  realizację  inwestycji  przez  inne

podmioty na rzecz gminy)

Z wydatków bieżących przeznacza się:

1)  na  oświatę  i  wychowanie  oraz  na  edukacyjną  opiekę  wychowawczą  8  489  317  zł.  Kwota  ta  jest

podzielona planami finansowymi na szkoły podstawowe, przedszkola, gimnazjum + hala sportowa, dowozy

uczniów do  szkół, Gminny Zespół Obsługi Szkół i Przedszkoli, dokształcanie i doskonalenie nauczycieli,

stołówki i świetlice szkolne. 

2) Pomoc społeczną 3.047.470 zł. Kwota ta sklasyfikowana będzie w planie finasowym Gminnego Ośrodka

Pomocy Społecznej w Lubaszu z podziałem na zadania własne i zadania zlecone finansowane w całości z

budżetu państwa. Na realizację tzw. zadań zleconych budżet państwa zabezpieczył (w planie budżetu na

podstawie informacji Wojewody) 2.295.660 zł. Pozostałe środki tj. 741.210 zł pozostają na zadania własne,

które w części sfinansowane są również z budżetu Wojewody. Aktualne dotacje (zwracają się one w trakcie

roku) wynoszą 156.230 zł co oznacza, że budżet gminy pokrywa 584.980 zł. 

3) Pozostałą kwotą wydatków bieżących czyli 9.076,842,37 zł  zarządza jednostka organizacyjna jaka jest

Urząd Gminy. W planie finansowym Urzędu oprócz bieżących wydatków finansuje się również wydatki

majątkowe.   Oznacza to, że Urząd Gminy finansuje zadania z różnych działów np. rolnictwo, transport,

,gospodarka mieszkaniowa, administracja publiczna, bezpieczeństwo publiczne i ochrona przeciwpożarowa,

gospodarka komunalna i  ochrona środowiska.  Realizuje również  zadania gminy przez  podmioty  którym

udziela dotacji z budżetu. W planie budżetu na 2015 rok założono dotacje z budżetu gminy na realizacje

zadań bieżących łącznie na poziomie 1,733.100 zł z podziałem na:
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1. dla jednostek sektora finansów publicznych - 1.012.100 zł

2. dla jednostek spoza sektora finansów publicznych - 721.000 zł

Przewidziane dotacje dla jednostek  sektora finansów publicznych to:

- dotacja dla instytucji kultury tj. Gminnego Ośrodka Kultury i biblioteki - 874.000 zł (720.000 + 154.000) 

- dotacja dla Miasta Czarnków za dzieci z Gminy Lubasz uczęszczające do niepublicznych przedszkoli w

Czarnkowie - 128.496 zł

- dotacja dla powiatu  na działalność Warsztatów Terapii Zajęciowej - 4.604 zł

- dotacja dla powiatu na usuwanie wyrobów z azbestu - 5.000 zł

Dotacje dla  jednostek spoza sektora finansów publicznych :

- dotacja podmiotowa dla niepublicznej jednostki systemu oświaty - EDUKACJA LUBASZ - 591.000zł

- dotacja na prace remontowe lub konserwatorskie obiektów zabytkowych Sanktuarium w Lubaszu- 15.000zł

-dla organizacji prowadzącej działalność pożytku publicznego na realizacje projektu dotyczącego utworzenia

drużyny Wodnego Ochotniczego Pogotowia Ratunkowego w Lubaszu i wyszkolenia ratowników  -15.000zł

-  na  dofinansowanie  przydomowych  oczyszczalni  ścieków,  dotacja  uruchomiona  na  podstawie  uchwały

Rady Gminy - 10.000zł

-  dotacja dla spółek wodnych na zadania realizowane z zakresu Prawa Wodnego (na podstawie uchwały

Rady Gminy) - 10.000zł

Następnie wydatki związane z realizacją Funduszu Sołeckiego 237.677,99 zł i 35.569 zł jako środki będące

w dyspozycji sołectwa na realizację potrzeb sołectw

W planie tworzy się rezerwy:

1) ogólną w wysokości 28.000 zł,

2) celowe  w łącznej wysokości  119.000 zł , z tego:

a)  na  realizację  zadań własnych z zakresu zarządzania  kryzysowego w wysokości

54.000 zł,

b) z tytułu udzielonego poręczenia w wysokości 65.000 zł (GOK).

Jak  wspomniałam  już  wcześniej  na  zadania  inwestycyjne  zaplanowano  łącznie  1.294.662,63zł  w  tym

63.617,63 zł  z  Funduszu  Sołeckiego   (tj.  5,91% wydatków ogółem co oznacza,  że 94,09% pochłaniają

wydatki bieżące) Ponad 45%  jest na dotacje dla powiatu na realizacje zadań inwestycyjnych na terenie

naszej gminy - 582.000zł tj.

- przebudowa drogi Sokołowo - Kamionka 502.000zł

-  budowa  ścieżek  spacerowych  na  terenie  powiatu,  w  tym  na  terenie  Gminy  Lubasz  -  65.000zł  na

dokumentację budowlaną

-  budowa chodnika  przy drodze powiatowej  w Kruczu - 15.000 zł na dokumentacje techniczną.

W formie dotacji zabezpieczona jest również kwota 3.500 zł na zakup samochodu dla Policji . Natomiast na

zadania zaplanowane wprost do realizacji przez Urząd Gminy to:

1) zaopatrzenie wsi w wodę w Gminie Lubasz, w miejscowości Lubasz, Stajkowo, Nowina i kanalizację w
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miejscowości  Lubasz.  Projekt  unijny,  na  którego  realizację  zabezpieczono  270.000  zł,  w  tym  z

dofinansowania unijnego 192.153 zł i środki Gminy Lubasz w wysokości 77.847 zł. 

2) gazyfikacja gminy - I etap oraz dokumentacja na II etap - 375.545 zł

3) Inwestycje wyodrębnione z Funduszy Sołeckich 

-  sołectwo Lubasz - budowa chodnika na ul. Winiary w Lubaszu - 27.500 zł

- sołectwo Sławno - zakup i montaż wiaty przystankowej - 5.500 zł

 -  sołectwo Jędrzejewo - doposażenie placu zabaw prze Szkole Podstawowej - 12.500 zł

- sołectwo Kamionka - zagospodarowanie terenu przed świetlica wiejską - 14.702,63 zł

- sołectwo Sokołowo - instalacja klimatyzacji w świetlicy wiejskiej-8.415 zł 

Określono  plan przychodów na łączną kwotę     522.152 zł tj.

-  pożyczka  na  finansowanie  zadania  realizowanego  z  udziałem  środków  z  budżetu  Unii

Europejskiej (projekt zaopatrzenie wsi w wodę i kanalizację) - 192.152 zł

- kredyt na zadania inwestycyjne - 330.000 zł

Natomiast rozchody określono na łączną kwotę       706.865 zł tj.

- spłata pożyczek zaciągniętych   na finansowanie zadań unijnych 

1)  pożyczki  zaciągnięte   w  2014  roku  na  remonty  świetlic  wiejskich  Kamionka,  Sokołowo,

Kruteczek - 85.713 zł

2) pożyczka planowana do zaciągnięcia w 2015 roku na projekt unijny zaopatrzenie wsi w wodę i

kanalizację - 192.152 zł

- spłata rat pożyczek i kredytów zaciągniętych w latach wcześniejszych - 429.000 złżyczek i kredytów zaciągniętych w latach wcześniejszych - 429.000 zł

Ustalając  plan  budżetu  na  2015  rok  w  kwotach  przedstawionych  w  wartościach  na  dochodyUstalając  plan  budżetu  na  2015  rok  w  kwotach  przedstawionych  w  wartościach  na  dochody

i  wydatki  stworzono  nadwyżkę  budżetu  w  wysokości  184.713  zł.  Jest  to  różnica  pomiędzyi  wydatki  stworzono  nadwyżkę  budżetu  w  wysokości  184.713  zł.  Jest  to  różnica  pomiędzy

planowanymi dochodami, a planowanymi wydatkami- dochody są wyższe o tą kwotę. Natomiast wplanowanymi dochodami, a planowanymi wydatkami- dochody są wyższe o tą kwotę. Natomiast w

planie przychodów i rozchodów większe są spłaty kredytów i pożyczek, czyli rozchody. Dlatego teżplanie przychodów i rozchodów większe są spłaty kredytów i pożyczek, czyli rozchody. Dlatego też

określa się, że nadwyżkę przeznacza się na spłatę części zobowiązań z tytułu kredytów i pożyczek. określa się, że nadwyżkę przeznacza się na spłatę części zobowiązań z tytułu kredytów i pożyczek. 

Budżet danego roku jest wycinkiem Wieloletniej Prognozy Finansowej, która w przypadku GminyBudżet danego roku jest wycinkiem Wieloletniej Prognozy Finansowej, która w przypadku Gminy

Lubasz opracowana została do 2025, gdyż do tego roku rozłożone są spłaty zobowiązań kredytówLubasz opracowana została do 2025, gdyż do tego roku rozłożone są spłaty zobowiązań kredytów

i pożyczek.  W tym dokumencie  istnieje  pełna zgodność danych  z budżetem na dany  rok tj.  wi  pożyczek.  W tym dokumencie  istnieje  pełna zgodność danych  z budżetem na dany  rok tj.  w

zakresie wielkości dochodów, z podziałem na bieżące i majątkowe. Dodatkowo zobrazowane sązakresie wielkości dochodów, z podziałem na bieżące i majątkowe. Dodatkowo zobrazowane są

wartości z tytułu udziału we wpływach z podatku dochodowego od osób prawnych i fizycznych zwartości z tytułu udziału we wpływach z podatku dochodowego od osób prawnych i fizycznych z

tytułu podatków i opłat ( w tym podatku od nieruchomości), z tytułu subwencji ogólnej, dotacjitytułu podatków i opłat ( w tym podatku od nieruchomości), z tytułu subwencji ogólnej, dotacji
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i  środków  przeznaczonych  na  cele  bieżące.  W  dochodach  majątkowych  wyszczególnione  sąi  środków  przeznaczonych  na  cele  bieżące.  W  dochodach  majątkowych  wyszczególnione  są

pozycje  ze  sprzedaży  majątku  i  z  tytułu  dotacji  przeznaczonych  na  inwestycje.  Wieloletniapozycje  ze  sprzedaży  majątku  i  z  tytułu  dotacji  przeznaczonych  na  inwestycje.  Wieloletnia

Prognoza Finansowa dotycząca  2015 roku przedstawia  faktyczną wielkość  wydatków zgodną zPrognoza Finansowa dotycząca  2015 roku przedstawia  faktyczną wielkość  wydatków zgodną z

planem budżetu gminy z podziałem na bieżące i majątkowe,  wydatki na obsługę długu, poręczenieplanem budżetu gminy z podziałem na bieżące i majątkowe,  wydatki na obsługę długu, poręczenie

( w naszym przypadku poręczenie kredytu dla Gminnego Ośrodka Kulury) Pokazany jest również( w naszym przypadku poręczenie kredytu dla Gminnego Ośrodka Kulury) Pokazany jest również

wynik  budżetu.  Dla  2015  roku  to  nadwyżka  w  wysokości  184.713  zł  .  W  dalszej  częściwynik  budżetu.  Dla  2015  roku  to  nadwyżka  w  wysokości  184.713  zł  .  W  dalszej  części

przedstawione są kwoty kredytu, pożyczek na dany rok, czyli 522.152  przedstawione są kwoty kredytu, pożyczek na dany rok, czyli 522.152   zł  przychodów budżetu

gminy jak również spłaty zaciągane  na danym rok wynikające z harmonogramów płatności przymów płatności przy

zawieraniu umów kredytów i pożyczek, czy aneksów do tych umów (706.865zł) W Wieloletniejzawieraniu umów kredytów i pożyczek, czy aneksów do tych umów (706.865zł) W Wieloletniej

Prognozie  Finansowej jest rubryka, którą nazywa się kwota długu obrazująca stan zobowiązańPrognozie  Finansowej jest rubryka, którą nazywa się kwota długu obrazująca stan zobowiązań

kredytowych na koniec każdego roku. Na koniec 2015 roku wysokość tego zadłużenia planowanakredytowych na koniec każdego roku. Na koniec 2015 roku wysokość tego zadłużenia planowana

jest na poziomie 11.716.076, zł (53,05%) wynika to z aktualnego stanu kredytu i pożyczek, który najest na poziomie 11.716.076, zł (53,05%) wynika to z aktualnego stanu kredytu i pożyczek, który na

dzień 31 grudnia 2014 roku wynosi 11.900.789,63 zł. Dodając planowane przychody i odejmującdzień 31 grudnia 2014 roku wynosi 11.900.789,63 zł. Dodając planowane przychody i odejmując

planowane rozchody 2015 roku (kredyty- 8.477.509,35zł, pożyczki WFOŚ i GW= 3.337.567,28 złplanowane rozchody 2015 roku (kredyty- 8.477.509,35zł, pożyczki WFOŚ i GW= 3.337.567,28 zł

+ BGK 85.713 zł) W Wieloletniej Prognozie  Finansowej podawane są inne dane informacyjne np.+ BGK 85.713 zł) W Wieloletniej Prognozie  Finansowej podawane są inne dane informacyjne np.

wydatki  bieżące  na  wynagrodzenia  i  składki  od  nich  naliczane  czy  wydatki  związane  zwydatki  bieżące  na  wynagrodzenia  i  składki  od  nich  naliczane  czy  wydatki  związane  z

funkcjonowaniem  organizacyjnych  jednostek  samorządu  terytorialnego  (Rada  Gminy,  Urządfunkcjonowaniem  organizacyjnych  jednostek  samorządu  terytorialnego  (Rada  Gminy,  Urząd

Gminy)  Najważniejsze jednak w tym dokumencie  są  pewne wskaźniki,  które  należy  spełnić  wGminy)  Najważniejsze jednak w tym dokumencie  są  pewne wskaźniki,  które  należy  spełnić  w

poszczeposzczególnych latach prognozy. Od 2014 roku w myśl art. 243 ustawy o finansach publicznych

obowiązuje  tzw.  indywidualny  wskaźnik  gmin  w  zakresie  możliwości  spłat  rat   kredytów  i

pożyczek  .  Do  końca  2013   roku  obowiązywała  zasada  wynikająca  z  ustawy  o  finansach

publicznych , czyli możliwość spłaty rat na poziomie 15%  dochodów. Dla nas ten wskaźnik był

bardzo  korzystny,gdyż  obecny  tzw.  indywidualny  jest  znacznie  niższy,  co  oznacza  ograniczone

możliwości spłaty i wystąpiła potrzeba aneksowania wcześniej  zawartych umów w zakresie spłaty

rat kapitałowych.  Wzór, który określa indywidualny  wskaźnik dla danego roku obliczany  jest  z

trzech ostatnich lat. Brana jest pod uwagę wielkość dochodów bieżących + dochody ze sprzedaży

majątku minus wydatki  bieżące  przez dochody  ogółem. Dlatego tak często zwracamy uwagę o

konieczności  przebudowy struktury  budżetu w kierunku ograniczenia  wydatków bieżących.  Dla

2015  roku  ustalony  jest  wskaźnik  tzw.  dopuszczalny  wskaźnik  spłaty  zobowiązań  z  trzech

poprzednich lat, który wynosi 5,53% -  obliczenia w oparciu wykonanie roku poprzedniego i 4,89%

w oparciu wykonania za 3 kwartały.  Faktycznie  wskaźnik łącznej kwoty  spłaty  zobowiązań w

skład których wchodzą raty kredytów pożyczek, odsetki i poręczenia (spłaty – 706.865, odsetki –
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500.000, poręczenia 65.000= 1.271.865 do dochodów planowanych 22.082.405) jest  wyższy od

dopuszczalnego bo wynosi 5,76%, ale jest możliwość wyłączenia z zobowiązań spłat rat  pożyczek

unijnych.  W  2015  roku  te  spłaty  są  na  poziomie  277.865  zł,  czyli  wskaźnik  spłaty  (po

wyłączeniach) wynosi 4,50% . Tak więc bardzo ważne jest uzyskanie jak najwyższego wskaźnika

wynikającego  ze  wzoru,  o  którym  była  mowa  dla  każdego  roku. W  Wieloletniej  PrognozieWieloletniej  Prognozie

Finansowej  pokazany  jest  już  ten  wskaźnik  jaki  będzie  wypracowany  w  2015  roku  na  bazieFinansowej  pokazany  jest  już  ten  wskaźnik  jaki  będzie  wypracowany  w  2015  roku  na  bazie

aktualnego planu: dochody bieżące -21.665.757 + sprzedaż majątku 222.745 minus wydatki bieżąceaktualnego planu: dochody bieżące -21.665.757 + sprzedaż majątku 222.745 minus wydatki bieżące

20.20.603.029,37podzielone  przez  dochody  ogółem  –  22.082.405  co  daje  wskaźnik  w  wysokości603.029,37podzielone  przez  dochody  ogółem  –  22.082.405  co  daje  wskaźnik  w  wysokości

5,82%.  Ważnym  jest,  by  uchwalając  budżet  na  dany  rok  i  w  trakcie  roku  zachować  relacje5,82%.  Ważnym  jest,  by  uchwalając  budżet  na  dany  rok  i  w  trakcie  roku  zachować  relacje

wynikające z art. 242 ustawy o finansach publicznych, który mówi,że wydatki bieżące nie mogąwynikające z art. 242 ustawy o finansach publicznych, który mówi,że wydatki bieżące nie mogą

być wyższe od dochodów bieżących. W przypadku naszego budżetu relacja jest zachowana bowiembyć wyższe od dochodów bieżących. W przypadku naszego budżetu relacja jest zachowana bowiem

dochody bieżące wynoszą 21.665.757 zł, zaś wydatki bieżące to kwota 20.603.029,37 co oznacza,dochody bieżące wynoszą 21.665.757 zł, zaś wydatki bieżące to kwota 20.603.029,37 co oznacza,

że dochody są wyższe od wydatków bieżących o kwotę 1.062.727,63 zł. Załącznikiem do uchwałyże dochody są wyższe od wydatków bieżących o kwotę 1.062.727,63 zł. Załącznikiem do uchwały

w sprawie   Wieloletniej  Prognozie   Finansowej  są  tzw.  wieloletnie  przedsięwzięcia  finansowe,w sprawie   Wieloletniej  Prognozie   Finansowej  są  tzw.  wieloletnie  przedsięwzięcia  finansowe,

gdzie wykazuje się przede wszystkim zadania inwestycyjne planowane na okres powyżej 1 roku.gdzie wykazuje się przede wszystkim zadania inwestycyjne planowane na okres powyżej 1 roku.

załącznik  podzielony  jest  na  wykaz  projektów   realizowanych  z  udziałem  środków  unijnych,załącznik  podzielony  jest  na  wykaz  projektów   realizowanych  z  udziałem  środków  unijnych,

projekty związane z umowami partnerstwa publiczno – prywatnego (gdyby gmina takie posiadała-projekty związane z umowami partnerstwa publiczno – prywatnego (gdyby gmina takie posiadała-

u nas nie ma) i pozostałe zadania , projekty realizowane ze środków budżetu gminy. W zakresieu nas nie ma) i pozostałe zadania , projekty realizowane ze środków budżetu gminy. W zakresie

projektów unijnych, w wykazie przedsięwzięć  jest jeden zaopatrzenie wsi w wodę i kanalizację naprojektów unijnych, w wykazie przedsięwzięć  jest jeden zaopatrzenie wsi w wodę i kanalizację na

lata 2013 – 2015. W pozostałych zadaniach jako przedsięwzięcia wieloletnie wykazano lata 2013 – 2015. W pozostałych zadaniach jako przedsięwzięcia wieloletnie wykazano 

–– gazyfikację gminy z nakładami do 2018 rokugazyfikację gminy z nakładami do 2018 roku

–– budowę chodników w Gminie Lubasz  na 2015 rok (22.500zł)  i  następne lata założonobudowę chodników w Gminie Lubasz  na 2015 rok (22.500zł)  i  następne lata założono

wyższe kwoty na ten cel  (2016 – 200 tys., 2017-100 tys., 2018 – 50 tys.) wyższe kwoty na ten cel  (2016 – 200 tys., 2017-100 tys., 2018 – 50 tys.) 

–– przebudowa,  budowa i odwodnienie dróg w gminie. Na razie nie przewidziano środków naprzebudowa,  budowa i odwodnienie dróg w gminie. Na razie nie przewidziano środków na

drogi gminne w 2015 roku, gdyż finansujemy drogi powiatowe, a to odbywa się w formiedrogi gminne w 2015 roku, gdyż finansujemy drogi powiatowe, a to odbywa się w formie

dotacji, a tych nakładów nie podaje się. W dalszych latach założono kwotę 500 tys na każdydotacji, a tych nakładów nie podaje się. W dalszych latach założono kwotę 500 tys na każdy

rok. rok. 

Podsumowując projekt uchwały w sprawie  Wieloletniej Prognozy  Finansowej na lata 2015 – 2025Podsumowując projekt uchwały w sprawie  Wieloletniej Prognozy  Finansowej na lata 2015 – 2025

należy  podkreślić  jej  zgodność  i  realność  dla  2015  roku.  Natomiast  dalsze  lata  prognozy  sąnależy  podkreślić  jej  zgodność  i  realność  dla  2015  roku.  Natomiast  dalsze  lata  prognozy  są

szacunkowe, oparte na przewidzianych założeniach  i mogą być obarczone dużym ryzykiemszacunkowe, oparte na przewidzianych założeniach  i mogą być obarczone dużym ryzykiem

DYSKUSJADYSKUSJA

Stanisław  HermanStanisław  Herman – jestem z ramienia straży i dlatego chce zabrac głos, żeby nie było za późno. – jestem z ramienia straży i dlatego chce zabrac głos, żeby nie było za późno.
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Nic  nie  zostało  zrobione,  aby  poprawić  warunki  strażaków.  Nic  nie  zaplanowano  na  ten  rok,Nic  nie  zostało  zrobione,  aby  poprawić  warunki  strażaków.  Nic  nie  zaplanowano  na  ten  rok,

chociażby  projekt na rozbudowę, ale nic. Nie wiem, który to już jest z kolei rok. Zazwyczaj jestemchociażby  projekt na rozbudowę, ale nic. Nie wiem, który to już jest z kolei rok. Zazwyczaj jestem

na sesji i od 19-stu lat słyszę „nie” „później” bo to albo kanalizacja albo spłata, a strażaków sięna sesji i od 19-stu lat słyszę „nie” „później” bo to albo kanalizacja albo spłata, a strażaków się

odpycha, oni są niepotrzebni.  Czy byliście Państwo chociaż raz jak oni wrócili z pożaru, jakie mająodpycha, oni są niepotrzebni.  Czy byliście Państwo chociaż raz jak oni wrócili z pożaru, jakie mają

warunki  - gdzie mają się umyć, gdzie mają się załatwić? - ja nikogo nie widziałem. To wstyd, żewarunki  - gdzie mają się umyć, gdzie mają się załatwić? - ja nikogo nie widziałem. To wstyd, że

jednostka, która prawie 100 razy wyjeżdża do akcji ma takie warunki. Mówimy tu o jakieś kulturze,jednostka, która prawie 100 razy wyjeżdża do akcji ma takie warunki. Mówimy tu o jakieś kulturze,

ale nic się nie robi. Były jakieś założenia do projektu, ale dalej nic się nie dzieje. Wydano warunkiale nic się nie robi. Były jakieś założenia do projektu, ale dalej nic się nie dzieje. Wydano warunki

za  które  zapłacono  45  tys.(było  to  z  oszczędności  –  100  tys  jakie  zostało  z  samochoduza  które  zapłacono  45  tys.(było  to  z  oszczędności  –  100  tys  jakie  zostało  z  samochodu

pożarniczego)  i nie wiem czy to się jeszcze przyda. Chcemy, by straż miała jakieś warunki- kulturępożarniczego)  i nie wiem czy to się jeszcze przyda. Chcemy, by straż miała jakieś warunki- kulturę

można zostawić na później. Zapraszam Radę jak strażacy przyjadą z akcji i proszę zobaczyć jak tomożna zostawić na później. Zapraszam Radę jak strażacy przyjadą z akcji i proszę zobaczyć jak to

wygląda. Może wtedy zmienicie Państwo zdanie.  wygląda. Może wtedy zmienicie Państwo zdanie.  

Marek  WicherMarek  Wicher  -   popieram tutaj  Pana Stanisława.  W zakładach  pracy  to  przyjeżdża  Sanepid  -   popieram tutaj  Pana Stanisława.  W zakładach  pracy  to  przyjeżdża  Sanepid

wydaje  decyzję  i  pracodawca  musi  coś  zmienić.  Gdyby  to  było  w  zakładzie,  gdyby  zobaczyłwydaje  decyzję  i  pracodawca  musi  coś  zmienić.  Gdyby  to  było  w  zakładzie,  gdyby  zobaczył

warunki naszych strażaków to zamknąłby tą remizę. Według mnie to w trybie odwrotnym powinnywarunki naszych strażaków to zamknąłby tą remizę. Według mnie to w trybie odwrotnym powinny

być stworzone warunki socjalne. Mam jeszcze drugą sprawę odnośnie inwestycji  - w poprzedniejbyć stworzone warunki socjalne. Mam jeszcze drugą sprawę odnośnie inwestycji  - w poprzedniej

kadencji było tak, że jak ktoś znajdzie pieniądze to można wskazać je na daną inwestycję. Ja znajdękadencji było tak, że jak ktoś znajdzie pieniądze to można wskazać je na daną inwestycję. Ja znajdę

środki, które pozwolą na wykonanie chodnika  na ul. Winiary i taki wniosek oddam. środki, które pozwolą na wykonanie chodnika  na ul. Winiary i taki wniosek oddam. 

Wójt GminyWójt Gminy – odpowiadając może najpierw Panu Hermanowi – spotykaliśmy się u mnie w biurze, – odpowiadając może najpierw Panu Hermanowi – spotykaliśmy się u mnie w biurze,

dyskutowaliśmy na temat rozbudowy remizy łącznie z tym zapleczem jak to Pan nazwał dla kulturydyskutowaliśmy na temat rozbudowy remizy łącznie z tym zapleczem jak to Pan nazwał dla kultury

i projekt jest, gdzie kosztorys opiewa na kwotę  3,5 mln zł. To jest duży projekt. Pyta Pan czy oni projekt jest, gdzie kosztorys opiewa na kwotę  3,5 mln zł. To jest duży projekt. Pyta Pan czy on

jest jeszcze aktualny - mamy czas od uzyskania pozwolenia na budowę, ale w projekcie było teżjest jeszcze aktualny - mamy czas od uzyskania pozwolenia na budowę, ale w projekcie było też

utwardzenie  placu,  co  jest  już wykonane ze środków własnych  i  to  dlatego projekt  musi ulecutwardzenie  placu,  co  jest  już wykonane ze środków własnych  i  to  dlatego projekt  musi ulec

korekcie.   Na dzisiaj 3,5 mln.  Na dzisiaj  mamy inwestycje na 1,3mln zł, ale oczywiście będziemykorekcie.   Na dzisiaj 3,5 mln.  Na dzisiaj  mamy inwestycje na 1,3mln zł, ale oczywiście będziemy

brali ten projekt przy planie inwestycji. Chciałbym przypomnieć, że w zeszłym roku mieliśmy 106brali ten projekt przy planie inwestycji. Chciałbym przypomnieć, że w zeszłym roku mieliśmy 106

tys,  a w tym roku 120 tys zł roku na straż. Jest tu duży wzrost.,  wiem że projekt,  ale  robimytys,  a w tym roku 120 tys zł roku na straż. Jest tu duży wzrost.,  wiem że projekt,  ale  robimy

wszystko, aby jak najwięcej przeznaczyć na inwestycje. Mówiłem - wszędzie ścinamy, z Urzęduwszystko, aby jak najwięcej przeznaczyć na inwestycje. Mówiłem - wszędzie ścinamy, z Urzędu

Gminy  też,  aby  jak najwięcej przeznaczać na inwestycje.  Natomiast  jeżeli  chodzi o inwestycje,Gminy  też,  aby  jak najwięcej przeznaczać na inwestycje.  Natomiast  jeżeli  chodzi o inwestycje,

wszystkie inwestycje to powołałem już zespół, który  będzie wyliczał wszystkie inwestycje, abywszystkie inwestycje to powołałem już zespół, który  będzie wyliczał wszystkie inwestycje, aby

dostosować do naszych możliwości finansowych, aby w najbliższej przyszłości przedstawić Panu idostosować do naszych możliwości finansowych, aby w najbliższej przyszłości przedstawić Panu i

Państwu   Wieloletni Plan Inwestycyjny. Odpowiadając zaś panu Markowi – to jest przywilej rady,Państwu   Wieloletni Plan Inwestycyjny. Odpowiadając zaś panu Markowi – to jest przywilej rady,

że  można  znaleźć  środki  i  zaproponować  bo  obecnie  to  mamy  tylko  te  22,5  tys  z  funduszuże  można  znaleźć  środki  i  zaproponować  bo  obecnie  to  mamy  tylko  te  22,5  tys  z  funduszu

sołeckiego wsi Lubasz. Zmniejszamy z jednych wydatków na drugie wydatki, ważne by były tosołeckiego wsi Lubasz. Zmniejszamy z jednych wydatków na drugie wydatki, ważne by były to
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wydatki  inwestycyjne.  To  co  powiedziała  Pani  Skarbnik  Gminy  by  poprawić  indywidualnywydatki  inwestycyjne.  To  co  powiedziała  Pani  Skarbnik  Gminy  by  poprawić  indywidualny

wskaźnik  możliwości spłaty pożyczek i kredytów.   Musimy też brać pod uwagę gazyfikację, którawskaźnik  możliwości spłaty pożyczek i kredytów.   Musimy też brać pod uwagę gazyfikację, która

jest rozłożona na 4 lata. W roku bieżącym środki mamy zabezpieczone na realizacje i dokumentacjejest rozłożona na 4 lata. W roku bieżącym środki mamy zabezpieczone na realizacje i dokumentacje

II  etapu, by przynajmniej w 2016 roku rozpocząć II  etap i najpóźniej zakończyć do 2018 roku.II  etapu, by przynajmniej w 2016 roku rozpocząć II  etap i najpóźniej zakończyć do 2018 roku.

Trzeba też się zastanowić czy te chodniki nie znajdą się w II etapie gazyfikacji, żeby w jednymTrzeba też się zastanowić czy te chodniki nie znajdą się w II etapie gazyfikacji, żeby w jednym

roku je nie budować a w drugim rozbierać.  Rozumiem, że Lubasz chce i realizujemy z funduszuroku je nie budować a w drugim rozbierać.  Rozumiem, że Lubasz chce i realizujemy z funduszu

sołeckiego, ale musimy racjonalnie wydawać środki. Tak jak Pani Skarbnik powiedziała na dzisiajsołeckiego, ale musimy racjonalnie wydawać środki. Tak jak Pani Skarbnik powiedziała na dzisiaj

tj.  22,5 tys  zł  co nie  oznacza,  ze  nie  znajda się  jakieś  środki  i  nie  dołożymy.  Chciałbym, abytj.  22,5 tys  zł  co nie  oznacza,  ze  nie  znajda się  jakieś  środki  i  nie  dołożymy.  Chciałbym, aby

Komisja Rozwoju Gospodarczego kiedy będziemy mówili o budowie i remontach dróg i chodnikówKomisja Rozwoju Gospodarczego kiedy będziemy mówili o budowie i remontach dróg i chodników

przyjrzała  się  wszystkim  odcinkom  dróg  i  chodników,  nie  tylko  gminnych,   ale  wszystkichprzyjrzała  się  wszystkim  odcinkom  dróg  i  chodników,  nie  tylko  gminnych,   ale  wszystkich

chodników tych  wojewódzkich i powiatowych, gdzie partycypujemy  również w kosztach, abychodników tych  wojewódzkich i powiatowych, gdzie partycypujemy  również w kosztach, aby

podjąć później plan inwestycyjny. Na razie jest to jak powiedziałem 22,5 tys zł, - przy analiziepodjąć później plan inwestycyjny. Na razie jest to jak powiedziałem 22,5 tys zł, - przy analizie

budżetu,  może  nie  w lutym ale  w marcu  czy  kwietniu  przeanalizujemy  budżet  i  będziemy  siębudżetu,  może  nie  w lutym ale  w marcu  czy  kwietniu  przeanalizujemy  budżet  i  będziemy  się

zastanawiać.   zastanawiać.   

Skarbnik Gminy po dyskusji odczytała projekt uchwały w sprawie przyjęcia  planu budżetu na 2015Skarbnik Gminy po dyskusji odczytała projekt uchwały w sprawie przyjęcia  planu budżetu na 2015

rok, a następnie projekt uchwały w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej na latarok, a następnie projekt uchwały w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata

2015 – 20252015 – 2025

Następnie projekt uchwały w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2015 –Następnie projekt uchwały w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2015 –

2025 poddano pod głosowanie.2025 poddano pod głosowanie.

Głosowanie – za jednogłośnie (głosowało 14 obecnych radnych)Głosowanie – za jednogłośnie (głosowało 14 obecnych radnych)

Uchwała Nr VI/22/15 z dnia 29 stycznia 2015 roku stanowi załącznik do protokołuUchwała Nr VI/22/15 z dnia 29 stycznia 2015 roku stanowi załącznik do protokołu

Pod głosowanie  Przewodnicząca  Rady  poddała  następnie  projekt  uchwały  w sprawie  przyjęciaPod głosowanie  Przewodnicząca  Rady  poddała  następnie  projekt  uchwały  w sprawie  przyjęcia

planu budżetu na 2015 rok planu budżetu na 2015 rok 

Głosowanie – za jednogłośnie (głosowało 14 obecnych radnych)Głosowanie – za jednogłośnie (głosowało 14 obecnych radnych)

Uchwała Nr VI/23/15 z dnia 29 stycznia 2015 roku stanowi załącznik do protokołuUchwała Nr VI/23/15 z dnia 29 stycznia 2015 roku stanowi załącznik do protokołu

PRZERWA 15.40 – 15.55PRZERWA 15.40 – 15.55

Ad.3 Podjęcie uchwał w sprawie:Ad.3 Podjęcie uchwał w sprawie:

Ad.Ad.    3.1.    udzielenia  pomocy  finansowej  Powiatowi  Czarnkowsko  Trzcianeckiemu  na  dofinansowanie

działalności Warsztatów Terapii Zajęciowej w Gębicach

Projekt uchwały omówiła Skarbnik Gminy.  Starostwo Powiatowe w Czarnkowie, wzorem minionych

lat, zwróciło się z prośbą o dofinansowanie prowadzenia Warsztatów Terapii Zajęciowej. Warsztaty

te finansowane są w 2015r. w następujacy sposób:
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1) 90% kosztów pokrywa Państwowy Fundusz Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych,

2)  6% kosztów pokrywa Starostwo Powiatowe,

3) 4%  kosztów  przypadających  na  mieszkańców z  terenu  danej  gminy  uczestniczących  w

warsztatach, pokrywa ta gmina. Zakłada się, że w 2015r. PFRON przekaże na 1 uczestnika

WTZ kwotę 14.796 zł, samorządy winny dofinansować 1.644 zł rocznie (na 1 uczestnika).

Przy propozycji 4% partycypacji Gminy Lubasz, nasz udział na 1 uczestnika  kształtuje sie

na poziomie 657,60 zł. Następnie projekt uchwały odczytała.

Pytań nie było

Głosowanie – za jednogłośnie

Uchwała Nr VI/ 24/15 z dnia 29 stycznia 2015 roku stanowi załącznik do protokołu.

Ad. 3.2.zmiany uchwały nr XXXVI/374/14 Rady Gminy Lubasz z dnia 07 listopada 2014 roku

dotyczącej zaciągnięcia pożyczki  

Skarbnik Gminy, powiedziała, że podjęcie kolejnej uchwały to czysta formalność bo chodzi tu o 1

zł, o które zmniejszyła się wysokość pożyczki po czyn projekt uchwały odczytała. 

Pytań nie było

Głosowanie – za jednogłośnie

Uchwała Nr VI/ 25/15 z dnia 29 stycznia 2015 roku stanowi załącznik do protokołu.

Ad.1.3.   przyjęcia statutów sołectw

Projekt statutu omówiła Sekretarz Gminy. Powiedziała, że statut dla każdej wioski jest bardzo podobny. Jest

to taka mała konstytucja. Mamy 15 sołectw. W statucie określa się organizację sołectwa, nazwę, granice

Statuty  będą  się  różnić  nazwą  wsi,  sołectwa,   ilością  osób  wchodzących  w  skład  rady  sołeckiej  oraz

załącznikami do statutu – graficzny, który określa granice miejscowości oraz załącznik w którym przekazuje

się sołectwu mienie z którego mogą pochodzić pożytki. Powiedziała, że sołectwo Lubasz składa się z dwóch

miejscowości – Lubasza i Sławienka. Sołectwo Bzowo – Goraj w 2011  roku postanowiło, że dalej składało

się  będzie  z  2  miejscowości.  Najliczniejszą  ilość  miejscowości  posiada  sołectwo  Miłkowo  (  Miłkowo,

Miłkówko, Elżbiecin i Bończa) W niektórych miejscowościach na terenie Gminy Lubasz mamy przysiółki

np. sołectwo Antoniewo – Żabia Ameryka czy Psi Koniec. Następnie omówiła najważniejsze sprawy zawarte

w statucie i tak:

1. Samorząd wsi tworzą wszyscy mieszkańcy tej wsi.

2. Sołectwo jest jednostką pomocniczą Gminy Lubasz  w rozumieniu ustawy o samorządzie

gminnym i nie posiada odrębnej osobowości prawnej.

3. Sołectwo  prowadzi działalność na podstawie :

- ustawy z dnia 08 marca 1990 roku o samorządzie gminnym,
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-  innych ustaw i przepisów wydanych na ich podstawie,

- Statutu Gminy Lubasz,

- niniejszego Statutu.

4. Organami sołectwa są :

- zebranie wiejskie jako organ uchwałodawczy,

-  sołtys jako organ wykonawczy

5. Działania sołtysa wspiera Rada Sołecka.

6. Kadencja sołtysa, i Rady Sołeckiej trwa 4 lata licząc od dnia wyborów. Pełnią oni  swoje

obowiązki do dnia wyboru nowych organów.

7. Zebranie wiejskie zwołuje sołtys :

- z własnej inicjatywy,

-  na wniosek co najmniej 1/5 mieszkańców uprawnionych do udziału w zebraniu,

- na wniosek Rady Gminy lub Wójta Gminy.

- zebranie wyborcze, na którym dokonywany jest wybór organów sołectwa jest zwoływane

na wniosek Wójta Gminy

8. Zebranie wiejskie jest prawomocne do podejmowania uchwał jeżeli bierze w nim udział

przynajmniej  1/5  mieszkańców  uprawnionych  do  głosowania.  O  ile  w  wyznaczonym

terminie nie uzyskano wymaganego quorum zebranie  przeprowadza się w II terminie w 15

minut po upływie pierwszego terminu. Zebranie w II terminie jest prawomocne bez względu

na liczbę obecnych.

9. Z każdego zebrania wiejskiego sporządza się protokół.

10. Sołtys  jest  organem wykonawczym zebrania  wiejskiego,  który  reprezentuje  sołectwo na

zewnątrz.

11. Zebranie wiejskie w sprawie wyboru organów sołectwa zwoływane jest na wniosek Wójta

Gminy.  Wyboru  sołtysa  oraz  rady  sołeckiej,  zebranie  wiejskie  dokonuje  w  głosowaniu

tajnym, bezpośrednim spośród nieograniczonej liczby kandydatów - mieszkańców sołectwa

posiadających czynne prawo wyborcze do rad gmin wpisanych do rejestru wyborców.
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12. Sołtys  zwołuje  zebranie  wiejskie  w  terminie  nie  później  niż  jeden  miesiąc  od   daty

wpłynięcia wniosku o odwołanie. W przypadku uchylania się od tego obowiązku zebranie

wiejskie zwołuje Wójt Gminy.

13. Ustala się następujące zasady gospodarowania mieniem:

-  wynajem  obiektów  na  organizację  imprez  kulturalnych  i  rodzinnych  oraz  odpłatne

udostępnianie innych składników mienia powierzonego sołectwu odbywa się według stawek

ustalonych uchwałą rady sołeckiej,

- pożytki z tytułu prowadzenia działalności o której mowa wyżej stanowią dochody sołectwa

i są gromadzone na koncie budżetu gminy,

- zainkasowane dochody wg kwitariusza są odprowadzone niezwłocznie na konto budżetu

gminy lub wpłacane w kasie Urzędu Gminy w Lubaszu

- zasady gospodarowania Funduszem Sołeckim regulują odrębne przepisy

-  prowadzenie  działalności  podlega  rygorom ustaw i  innych  przepisów obowiązujących

Gminę.

14.  Statut wchodzi w życie w 14 dni po ogłoszeniu w Dzienniku Urzędowym Województwa

Wielkopolskiego.

Następnie projekt uchwały odczytała

Magdalena Janc Węglewska zapytała czy można włączyć na salę mienie pozyskane.

 Sekretarz Gminy – tak można, jeżeli będzie ono przedmiotem darowizny. Wystarczy ksero faktury, 

by łatwiejsze było dokonanie określenia wartości, która jest potrzebna przy wprowadzaniu do ksiąg 

inwentarzowych. 

Dalszych pytań nie było

Głosowanie – za jednogłośnie

Uchwała Nr VI/ 26/15 z dnia 29 stycznia 2015 roku stanowi załącznik do protokołu.

Ad.3.4.   Zarządzenie wyborów sołtysów i rad sołeckich  

Sekretarz powiedziała, że kadencja sołtysa  i rady sołeckiej  trwa 4 lata licząc od dnia wyborów

i kadencja obecnych sołtysów i rad  dobiega końca.  Zgodnie z zapisami Statutu Gminy oraz Statutu

Sołectwa wybory organów sołectwa zarządza Rada Gminy. Następnie projekt uchwały odczytała. 

Pytań nie było
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Głosowanie – za jednogłośnie  (głosowało 14 radnych )

Uchwała Nr VI/ 27/15 z dnia 29 stycznia 2015 roku stanowi załącznik do protokołu.

Ad.3.5.sprzedaży działki nr 498 położonej w obrębie wsi Lubasz

Projektu uchwały  omówiła  Sekretarz  Gmin.  Sprzedaż dotyczy   nieruchomości,  działki   nr 498

położonej w obrębie wsi Lubasz ( przy skrzyżowaniu ulic Bukowej i Akacjowej na tzw. Osiedlu

Gorajskim). Działka nie jest zabudowana, a zgodnie z planem zagospodarowania przestrzennego

posiada funkcję zieleni. Z wnioskiem o jej sprzedaż zwrócił się mieszkaniec Lubasza. Działka jest

ogólnie  dostępna  z  istniejącej  drogi  stanowiącej  własność  Gminy  Lubasz  wobec  tego  zgodnie

z  obowiązującymi  przepisami  prawa  sprzedaży  należy  dokonać  w  formie  przetargu

nieograniczonego. Sekretarz Gminy projekt uchwały odczytała. 

Pytań nie było.

Głosowanie  - za jednogłośnie  (głosowało 14 radnych )

Uchwała Nr VI/ 28/15 z dnia 29 stycznia 2015 roku stanowi załącznik do protokołu.

Ad 3  .5 .  wyrażenia zgody na nie  odpłatne nabycie prawa użytkowania wieczystego nieruchomości 

na rzecz Gminy Lubasz. 

Projekt  uchwały  omówiła  Sekretarz  Gminy.  Działka nr  217 o powierzchni  0,2800 ha położona

w obrębie wsi Goraj stanowi obecnie własność Skarbu Państwa, w użytkowaniu wieczystym Spółki

„Polskie Koleje Państwowe Spółka Akcyjna” z siedzibą w Warszawie. Działka ta położona jest na

terenie,  który  od  1  stycznia  2004  r.  nie  posiada  obowiązującego  planu  zagospodarowania

przestrzennego.  Teren  ten  zostanie  wykorzystany  na  cele  związane  z  inwestycjami

infrastrukturalnymi, służącymi wykonywaniu zadań własnych gminy w dziedzinie transportu tj. na

urządzenie  drogi  publicznej.  W wyniku  realizacji  uchwały  gmina  nabędzie  nieodpłatnie  prawo

użytkowania  wieczystego  tej  działki  oraz  nakładów  związanych  z  gruntem.  Przejęcie

nieruchomości  umożliwi  racjonalne  użytkowanie  działki  jako  drogi  dojazdowej  do  terenów

rolniczych  oraz  działek  zabudowanych.  Nabycie  gruntu  przez  gminę  będzie  miało  charakter

nieodpłatny.  Kosztami  gminy  będą  koszty  sporządzenia  dokumentacji  niezbędnej  do  nabycia

nieruchomości oraz koszty umowy notarialnej i wpisów w księdze wieczystej. Możliwe, iż wystąpi

opłata  roczna z tytułu użytkowania wieczystego wnoszona na rzecz Skarbu Państwa.  Z  chwilą

pozyskania  nieruchomości  gmina  wystąpi  do  wojewody  o  tzw.  komunalizację  w  celu  nabycia

własności, by uniknąć tej opłaty. Na gminie ciążyć będzie obowiązek utrzymania przejętego terenu. 
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Marek Zieliński - stwierdził, że bardzo dobrze się stało, że wreszcie dojdzie do przejęcia bo trwa to

już 4 lata. Jest to odcinek drogi o długości 300 metrów, który jest bardzo zaniedbany. Liczy, że gdy

będzie jeden właściciel  całego odcinka to jej stan znacznie się poprawi. 

Więcej uwag ani pytań nie było

Głosowanie  - za jednogłośnie  (głosowało 14 radnych )

Uchwała Nr VI/ 29/15 z dnia 29 stycznia 2015 roku stanowi załącznik do protokołu.

Ad. 3.6 .  nadania nazwy ulicy w Lubaszu  

Projekt uchwały omówiła Sekretarz Gminy. W związku z rozwojem budownictwa indywidualnego

pojawiają się potrzeby ustalenia nowych numerów porządkowych dla poszczególnych  budynków.

Z  uwagi  na  brak  nazwy  ulicy  nie  ma  możliwości  nadania  numerów  porządkowych  dla

nieruchomości  zlokalizowanych   przy  ulicy  biegnącej  na  obszarze  działek  nr  357/2  i  357/14

w obrębie wsi Lubasz. Mieszkańcy zaproponowali by ulicę nazwać Porzeczkowa.  Projekt uchwały

Sekretarz Gminy odczytała. 

Pytań nie zgłoszono.

Głosowanie – za jednogłośnie

Uchwała Nr VI/ 30/15 z dnia 29 stycznia 2015 roku stanowi załącznik do protokołu.

Ad.3.6      zatwierdzenia planu pracy Rady Gminy Lubasz na 2015 rok

Projekt  uchwały  wraz  z  załącznikiem  stanowiącym  plan  pracy   Rady  Gminy  odczytała

Przewodnicząca Rady Gminy. 

Uwag ani pytań nie było 

Głosowanie -  za jednogłośnie (głosowało 14 radnych )

Uchwała Nr VI/ 31/15 z dnia 29 stycznia 2015 roku stanowi załącznik do protokołu.

Ad .  3.9. zatwierdzenie planu pracy Komisji Rady Gminy Lubasz na 2015 rok

Przewodnicząca Rady Gminy poprosiła Przewodniczących poszczególnych Komisji Rady GminyPrzewodnicząca Rady Gminy poprosiła Przewodniczących poszczególnych Komisji Rady Gminy
o przedstawienie planów pracy w następującej kolejności:o przedstawienie planów pracy w następującej kolejności:

–– Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska - Józefa CichorkaKomisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska - Józefa Cichorka
–– Komisji Oświaty i Spraw Socjalnych – Magdalenę  Janc – WęglewskąKomisji Oświaty i Spraw Socjalnych – Magdalenę  Janc – Węglewską
–– Komisji Rozwoju Gospodarczego – Andrzeja BuśkęKomisji Rozwoju Gospodarczego – Andrzeja Buśkę
–– Komisji Rewizyjnej – Jacka Michalaka Komisji Rewizyjnej – Jacka Michalaka 

Następnie projekt uchwały odczytała. Następnie projekt uchwały odczytała. 
Pytań nie było 
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Głosowanie -  za jednogłośnie (głosowało 14 radnych )

Uchwała Nr VI/ 32/15 z dnia 29 stycznia 2015 roku stanowi załącznik do protokołu.Uchwała Nr VI/ 32/15 z dnia 29 stycznia 2015 roku stanowi załącznik do protokołu.

Ad. 4   Interpelacje i zapytania radnych.  

1) Marian Mirek – mam jedno pytanie,  które wnioski nie weszły do budżetu na 2015 rok.

Chciałbym, żeby były przekazane na piśmie do radnych bo po pół roku już nie będziemy

wiedzieli jakie to wnioski były. 

2) Józef Cichorek powiedział, że w Jędrzejewie nie było prądu i w związku z tym nie było

wody.  Zapytał,  dlaczego nie  włączono agregatu.  Była  wcześniej  mowa,  że będzie  jeden

agregat, który będzie można przewozić i wykorzystać jak nie będzie na któreś hydroforni

prądu.  Może faktycznie  trwało to  krótko i  dlatego agregat  nie  podłączono,  ale  chciałby

wyjaśnienia tej sytuacji. 

3) Józef  Cichorek  stwierdził,  że  mieszkańcy  wsi  Prusinowo  chcieli  w  czynie  społecznym

zrobić  zjazd  na  plac  zabaw  przy  świetlicy.  Mają  zakupione  rury.  Zgodnie  jednak  z

dokumentacją  jaka  została  opracowana  na  wykonanie  tego  wjazdu  konieczne  jest  też

ułożenie kostki typu POLBRUK na tym zjeździe, której nie mają i na którą  nie posiadają

środków finansowych. Może jakieś środki się znajdą. 

4) Marek Zieliński zawnioskował o wykonanie chodnika lub ścieżki pieszo – rowerowej przy

drodze wojewódzkiej na odcinku od sklepu w Goraju do Lubasza(podobnie jak w Sarbi).

Powiedział, że liczy tutaj na poparcie Wójta i pozytywne załatwienie tej sprawy. Nie mówi

tutaj konkretnie o tym roku, ale trzeba mieć to na uwadze, aby poprawić bezpieczeństwo. 

5) Marek Wicher – stwierdził, że odnośnie pomieszczenia dla OSP ma pomysł. Wójt pieniędzy

nie będzie  miał  przez kilka lat  na rozbudowę remizy,  dlatego uważa, ze można zakupić

kontener, w którym można urządzić dla strażaków łazienki co pozwoli rozwiązać problem

do czasu rozbudowy strażnicy. Nie potrzeba na to żadnych pozwoleń.  

6) Hubert Szrama stwierdził, że po ostatnim posiedzeniu rady sołeckiej pozwoli sobie zgłosić

kilka wniosków zgłosił następujące wnioski:

– rozbudować linię energetyczną  we wsi Miłkowo, gdyż mieszkańcy skarżą się na częste

spadki  napięcia  w  okresie  dużego  poboru  pradu.  Rozwiązaniem  może  być  dostawienie

transformatora.  

– ustawić nowe skrzynki pocztowe na wybudowaniach |Miłkowa, Miłkówka i Elżbiecin przy

drodze wojewódzkiej 182 na działce 485. Do wniosku dołączył zdjęcie aktualnego stanu
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skrzynek 

– zakupić  i  zamontować  tabliczki  z  numerami  posesji  na  wybudowaniach  -   Miłkowo,

Miłkówko, Bończa i Elżbiecin. Do wniosku dołaczono mapke z zaznaczonymi miejscami,

gdzie te tabliczki winny być ustawione. (tabliczki maja być ustawione podobnie jak jest to

zrobione w Goraju) 

– rozbudować  oświetlenie  uliczne   Miłkowa  (najważniejsze  koło  sadzawki),  Miłkówka

i  Bończy

– doziarnić, wyprofilować i utwardzić nawierzchnie dróg gminnych na terenie wsi Miłkowo,

Miłkówko i Bończa. Ilość dróg w Miłkowie jest bardzo duża, pozwoliłem sobie objechać te

drogi i muszę powiedzieć, że są w fatalnym stanie.

– podjąć działania w kierunku budowy ścieżki rowerowej Lubasz – Bończa  – Miłkowo i dalej

do przystanku w Sokołowie. Droga wojewódzka jest o bardzo dużym natężeniu ruchu i ta

ścieżka jest konieczna dla bezpieczeństwa.

– wybudować drogę o nawierzchni bitumicznej Miłkowo – Stajkowo. Droga ta jeździ autobus

szkolny 

7) Marek Wicher zgłosił wniosek formalny, by odpowiedzi na interpelacje i wnioski radnych

były na kolejnej sesji odczytane. Proszę o odpowiedzi na wnioski od początku kadencji, by

były odczytane na najbliższej sesji. 

Przewodnicząca Rady Gminy poddała wniosek pod głosowanie i przyjęty został jednogłośnie.

8) Paweł Strawa zgłosił  interpelację następującej treści:

Zgłaszam wniosek o zmianę znaków drogowych A-17 „dzieci“ na znaki A-17 „strefa Szkolna“ oraz

zamontowanie  progów  zwalniających  w  tych  strefach.  Zmiany  należy  dokonać  na  drogach

gminnych w pobliżu gminnych jednostek oświatowych. Progi zwalniające oraz znaki przyczynią się

do  znacznej  poprawy  bezpieczeństwa naszych  dzieci  i  nas  samych.  W chwili  obecnej  ruch  na

wszystkich wskazanych drogach jest znaczny i z moich obserwacji bardzo niebezpieczny. Ponadto

na osiedlu Górczyn na ul. Poprzecznej oprócz progów zwalniających, wnioskuję o zamontowanie

pionowych  znaków  drogowych  ograniczających  prędkość  pojazdów  do  40  km/h.  (B-33)  lub

ustanowienia  „Strefy  ograniczonej prędkości“ (B-43)  oraz znaków zakazujących ruch pojazdów

wysokotonażowych  o  rzeczywistej  masie  całkowitej  do  8  ton  (B-18).  Zakaz  ruchu  pojazdów

wysokotonażowych  przyczyni  się  do  zachowania  trwałości  drogi  oraz  znacznie  wydłuży  okres

eksploatacji,  ponieważ technologia  w jakiej  została  wykonana  (bez krawężników i  nawierzchni

o grubości 4 cm ) nie przewiduje takiego obciążenia. Ponadto proponuję rozważenie wprowadzenia

28



na  wszystkich  osiedlach  w  gminie  Lubasz  „Stref  ograniczonej  prędkości“  (B-43).  Wszystkie

wnioski poparte są licznymi głosami mieszkańców gminy. 

9) Marek  Wicher  poparł  wniosek  Pana  Pawła  Strawy  stwierdzając,  że  garby  powinny  być

wykonane na ul. Podgórnej i ul. Szkolnej. Zgłosił jeszcze następujące wnioski:

– utwardzić miejsca pod pojemniki na surowce wtórne na ul. Winiary w Lubaszu

– doziarnić nawierzchnie parkingu przy kościele w Lubaszu

– rozważyć możliwość przebudowy skrzyżowania przy sklepie ZIELONOWO (skrzyżowanie

ulic: Zielona, Sportowa, Wojska Polskiego)

– doziarnić nawierzchnię ul. Zakątek oraz nawierzchnię ulic  na Osiedlu Gorajskim

– poczynić  starania  w  kierunku  sprzedaży  gruntu  po  elektrowni,  a  pozyskane  środki

przeznaczyć na remonty dróg i chodników

– zamontować odblaski na słupku przy zjeździe z ul. Podgórnej na ul. B. Chrobrego 

10) Magdalena Janc - Węglewska zgłosiła dwa wnioski

– wyznaczyć przejście dla pieszych na drodze 140 w Kruczu w okolicy świetlicy wiejskiej

w celu poprawy bezpieczeństwa. W miejscu tym przechodzą nie tylko mieszkańcy, ale także

dzieci szkolne i przedszkolne

– oznakować tabliczkami z numerami nieruchomości wieś Antoniewo

11) Andrzej Macyszyn

– doziarnić drogi : Sokołowo – Tarnówko, od figury w kierunku posesji P. Małyszki

– obniżyć przepust na drodze w kierunku P. Madaj

Ad. 5 Odpowiedzi na interpelacje zgłoszone przez radnych.?

brak 

Ad.6 Wolne wnioski i informacje.  

Przewodnicząca Rady Gminy poinformowała zebranych  o średnich wynagrodzeniach nauczycieli

oraz wypłaconej kwocie w ramach dodatku wyrównawczego. Powyższe przedstawione zostało wg

zamieszczonej niżej tabeli:
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Stanisław Herman  – podzielił się swoim spostrzeżeniem. Był nad jeziorem, na ścieżce pieszo –

rowerowej do Sławienka, na która wjechał samochód, który z dużym impetem ruszał z miejsca

robiąc  dziury  w  nawierzchni.  Stwierdził,  że  jeżeli  kilkanaście  samochodów  podobnie  zrobi  to

nawierzchnia tej ścieżki zostanie zniszczona, dlatego prosi o rozważenie możliwości zamontowania

„szlabanów” aby samochody nie mogły na tą ścieżkę wjeżdżać. Były tam takie kamienie, które ją
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Lp Stopnie
awansu

zawodowego

Wskaźniki
określone w
art. 30 ust. 3

Karty
Nauczyciela

Średnie  wynagrodzenie Średnioroczna liczba
etatów ustalana dla

okresów
obowiązywania
poszczególnych
kwot bazowych 

Suma iloczynów
średniorocznej
liczby etatów i

średnich
wynagrodzeń, o
których mowa w

art. 30 ust. 3 Karty
Nauczyciela,

ustalonych dla
okresów

obowiązywania
poszczególnych
kwot bazowych

Wydatki
poniesione w

roku na
wynagrodzenia
w składnikach
wskazanych w

art. 30 ust.1
Karty

Nauczyciela

Kwota różnicy 

od dnia 

1 stycznia
do dnia 31
sierpnia 

od dnia 

1 września do
dnia 31
grudnia 

od dnia 

1 stycznia
do dnia 31
sierpnia 

od dnia 

1 września do dnia 31 grudnia 

(kol. 3 x B1) (kol. 3 x B2) 8x(kol. 4x kol.6)+4x(kol.5xkol.7) (kol. 9 - kol. 8)

1 2 3 4 5 6 7 8 9 10

1 nauczyciel 
stażysta

100% 2 717,59 2 717,59 1,90 1,00 52 177,73 57 933,59 5 755,86 

2 nauczyciel 
kontraktowy

111% 3 016,52 3 016,52 13,42 13,15 482 522,54 537 350,48 54 827,94 

3 nauczyciel 
mianowany

144% 3 913,33 3 913,33 28,44 29,76 1 356 203,64 1 352 432,15 -3 771,49 

4 nauczyciel 
dyplomowany

184% 5 000,37 5 000,37 39,68 40,76 2 402 577,78 2 335 523,40 -67 054,38 



zabezpieczały,  ale zostały powyrywane. 

Paweł  Strawa – powiedział,  że  chciałby  się  odnieść  do  wypowiedzi  Pana  Hermana  jeszcze  tej

wcześniejszej przed zatwierdzeniem budżetu, tej bardzo emocjonującej wypowiedzi, która gdzieś

tam zakuła w piersi. Pan Marek popierając wniosek Pana jest wyrazicielem większości Rady, moim

również. Wniosek popieramy  bo straż pomaga nam, mieszkańcom naszej gminy i pewnie to nie

jest tak, że jesteśmy wszyscy bezradni  w tej kwestii. Wiem, że czego oczy nie widzą tego sercu nie

żal,  dlatego  składam  tutaj  deklaracje,  obiecuję,  że  przyjdę  i  zobaczę  jakie  te  warunki  są  bo

przyznam szczerze, że tych warunków nie znam. Umówimy się na takie spotkanie i chętnie zobaczę

w jakich warunkach przychodzi strażakom pracować.  Będziemy się temu przyglądać i wszyscy na

pewno podniosą dwie dłonie, również Wójt, że trzeba tej naszej straży pomóc. 

Kazimierz Wicher – Marek Wicher  ma rozwiązanie jakby na dzisiaj, że można postawić kontener

i na jakiś czas rozwiązać problem bo na taką dużą inwestycję to nas nie stać bo jesteśmy w takiej

sytuacji, że tak dużych pieniędzy nie jesteśmy w stanie wyłożyć i  zrobić wielki budynek bo to

ogromne koszty. Ten pomysł jest uczciwy i do zrealizowania.

Sławomir Magdziarz – na przerwie pojawił się temat Spartakiady Zimowej. Informuję, że termin to

22 luty br.

Sekretarz Gminy  -   to trzeba jeszcze głęboko przeanalizować bo nasza spartakiada jest  częścią

spartakiady  powiatowej  i  musi się odbyć przed rozgrywkami powiatowymi, aby zaliczyli nam

punkty, dlatego tak konkretnie jeszcze się z Państwem skontaktujemy. 

Marian Mirek – proponuję na tego 22 zrobić tą spartakiadę bo to nikomu nie będzie przeszkadzało.

Było tam jedno niedociągnięcie,  ale już wszystko będzie tak jak trzeba . 

Mariola Karniszewska -  poprosiła,  by Nadleśnictwo Krucz uzupełniło nawierzchnię drogi Nowina

Kruteczek przy leśniczówce, ponieważ dziury były uzupełniane na pozostałych odcinkach żużlem,

ale tutaj  koło leśniczówki,  gdzie jest  nawierzchnia  żwirowa nie  pozwolono na uzupełnianie jej

żużlem.  

Ad. Zakończenie obrad.

Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodnicząca Rady Gminy zamknęła obrady VI sesji.

Sesja zakończyła się o godz. 17.25

Integralną część protokołu stanowi nośnik elektroniczny z nagraniem z  sesji. 

Protokołowała   Janina Szwerkolt 

Sekretarz obrad     Zenon Koplin 
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